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Taakverdeling

Het macabere spelletje 
kwartetten met het mes op 
tafel, dat Deetman de 
universiteiten laat spelen, 
nadert zijn hoogtepunt. De 
meeste disciplines zijn het 
onderling eens geworden 
over de verdeling van de 
pijn. Dat was vorige week 
nog niet het geval bij 
Sociale Wetenschappen en 
het medisch cluster, twee 
diciplines waar harde 
klappen gaan vallen.
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Bewegen

Niet voorziene complicaties 
bij de geboorte van 
Bewegingswetenschappen. 
Een afstudeervariant, heeft 
Deetman beslist en daardoor 
kun je als eerstejaars je er 
niet voor opgeven, en kan 
Maastricht niet de 
’overflow’ van de 
studierichting Lichamelijke 
Opvoeding van de VU 
opvangen.
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Verhey

De voorzitter van het 
bestuur van AZ-ZM, drs. J. 
Verhey, staat voor een zaak: 
de bouw van een nieuw 
akademisch ziekenhuis op 
Randwijck. Hij waarschuwt 
voor de krachten die 
proberen het plan, waarvan 
de uitvoering al begonnen 
had kunnen zijn, alsnog te 
torpederen.
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Thung

Bijna vijf jaar heeft prof, 
dr. Paul Thung gependeld 
tussen Leiden en Maastricht 
om mee te werken aan de 
opbouw van Sociale 
Gezondheidkunde en 
Nederlands Recht om zijn 
idealen over het onderwijs te 
helpen verwezenlijken.

Onze toekomst? Na 15 februari zien we wel verder . . .



Boykot bloktoets

2

Aan de Medische Faculteit der Rijks 
Universiteit Limburg,
Aan de onderwijscommissie,
Aan de examen/begeleidingscommissie, 
Aan de blokcoördinatoren,
Aan de jaarcoördinator jaar 3, 
Aan alle belnghebbenden en 
Aan alle belangstellenden,

L.S.,
Ingaande het studiejaar 1982-1983 vi
geert een nieuw examenreglement voor 
de medische faculteit; onderdeel van dit 
reglement is de mogelijkheid, dat onder 
omstandigheden de bloktoetsen (ook 
wel formatieve toetsen genaamd) bij de 
uiteindelijke beoordeling kunnen mee
tellen.
De mededeling van de voorzitter van de 
onderwijscommissie, dat de bloktoetsen 
niet ten nadele van een student kunnen 
werken, is niet juist: immers, daar waar 
wordt gewogen, en men denke hier aan 
het beeld van de oude balans, wordt 
vergeleken, in casu met het gemiddelde 
scoringspercentage van de onderhavige 
studentenpopulatie. Bij ondergetekende 
bestaan een aantal bezwaren tegen deze 
regeling en de praktische uitwerking er
van:
1. De samenstelling der bloktoetsen is 
niet voldoende zorgvuldig: alvorens de 
toets af te nemen worden de door de di
verse capaciteitsgroepen ingediende en 
anderszins verkregen vragen niet ge
noegzaam, wellicht niet, gescreend op 
inhoud, relevantie, vraagstelling en ge
bruikt Nederlands.
Ondergetekende is gedurende twee jaar 
als part-time medewerker van het Cito 
te Arnhem en gedurende vier jaar als lid 
van een landelijke examencommissie 
middelbaar onderwijs intensief betrok
ken geweest bij het opstellen, bekritise
ren en evalueren van multiple choise 
examens; mede op grond van deze erva
ring meent ondergetekende te kunnen 
stellen dat ook de bloktoetsen in ernsti
ge mate niet voldoen aan de criteria, die 
bij het opstellen van een examen in acht 
genomen dienen te worden.
2. Van niet alle bloktoetsen kan gesteld 
worden dat de vragen, zowel naar in
houd als hoeveelheid, in voldoende rela
tie staan t.o.v. de casuistiek in correle
rend blok.
3. Er is, voor zover ondergetekende be
kend, geen geïnstitutionaliseerde wijze, 
waarop studenten na de toets een be
roepsprocedure kunnen aanspannen.
4. Geadresseerden zal bekend zijn dat 
niet iedere onderwijsgroep (even) goed 
functioneert, studenten kunnen en zul
len ook vaak bevoordeeld of gedupeerd 

zijn door de onderwijsgroep, waarvan 
zij deel uitmaakten; slechts in geringe 
mate hebben zij zelf daadwerkelijk in
vloed gehad.
5. Het zal een feit van algemene bekend
heid zijn, dat zeker in jaar 3 en jaar 4 
onderwijsgroepen met een inhoudsdes- 
kundige tutor meer effectief en rende
mentvol functioneren dan anderszins 
samengestelde onderwijsgroepen, waar
door het resultaat op de bloktoets af
hankelijk wordt van omstandigheden 
buiten de student.
6. Indien een onderwijsgroep zich door 
een bepaalde belangstelling of door een 
bepaalde wijze van werken beperkt tot 
en gedeelte van het aangeboden ca- 
suistisch materiaal, dan zal dat voor de 
onderwijsgroep als zodanig ongunstig 
uit werken bij de toets, daar immers een 
gedeelte der vragen niet beantwoord 
kan worden. Ter voorkoming van dit 
probleem is men genoopt zoveel moge
lijk casuistiek te behandelen, waarbij 
overigens opgemerkt dient te worden, 
dat voor groep- of persoonlijk initiatief 
geen plaats is.
7. De toetsafname is niet voor allle stu
denten hetzelfde: toetsen worden wel 
meer dan hoge uitzondering door meer
dere studenten gezamenlijk gemaakt, 
somtijds zonder toezicht of met mini
maal toezicht: resultaten op de toets 
evident.
8. Indien een student een zeer hoge sco
re wenst te behalen, dan dient hij alvo
rens aan de toets deel te nemen een of 
meerdere oude toetsen (verkrijgbaar bij 
ouderejaars) te maken; op de toets zal 
hij kunnen constateren dat bij sommige 
toetsen het volende zich vordoet: de te 
maken toets is vrijwel of zelfs exact(lH) 
gelijk aan een reeds gemaakte oude 
toets, waardoor de student zich verze
kerd weet van een buitengewoon hoge 
score!!
9. De student, die door ziekte of andere 
omstandigheden beperkt heeft kunnen 
deelnemen aan het onderhavige blok, 
zal geconfronteerd worden met een lage 
score op de toets, overigens zonder dat 
met zijn individueel omstandigheden re
kening gehouden zal worden.

Vastgesteld hebbende de bezwaren, die 
kleven aan het instituut der bloktoetsen, 
meent ondergetekende tot een besluit te 
moeten komen.
Tot op heden heeft hij, zij het met een 
franse slag, deelgenomen aan de toet
sen; het komt ondergetekende echter 
voor een meer principieel standpunt te 
moeten innemen, daar hij niet langer op 
welke wijze dan ook verantwoordelijk
heid door deelname aan de toetsen kan

(vervolg op pagina 4)

2e jaars attitude groep MF (5 personen ) 
zoekt nog een aantal geïnteresseerde studen
ten uit, ’t geeft niet welk jaar. te bijeen
komst 2-3-’83, 12.00 uur.
Hans Uffin (soc. psychologie), tel. 616100 
toestel 234.

Wie werkt aan de Universiteit en woont in 
(of in de omgeving van) Valkenburg en ziet 
er niet tegen op (tegen redelijke vergoeding) 
dagelijks een passagiere mee te nemen? 
Gaarne reakties intern toestel 169.

Te koop
Flat te Maastricht/Belfort.
Ruime woonkamer, twee slaapkamers 
balkon (le verd.) Incl. garage en ruime 
bergkelder.
Vraagrpijs ca ƒ 80.000,
Informeren via Bert Cappetijn tst. 239/240. 
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Groeiinstellingen accoord over verdeling 10 miljoen

Taakverdeling problematisch 
bij medisch cluster
Het begint ernaar uit te zien dat de dertien universiteiten en hogescholen begin 
maart aan minister Deetman kunnen rapporteren wat de minst slechte manier is om 
hun gezamenlijke budget met 258 miljoen gulden te verlagen. De Taakverdelings- 
commissie, die zich namens de universiteiten met die dramatische vraag bezighoudt, 
heeft dat vorige week bevestigd na bestudering van de voorstellen van de betrokken 
disciplines. Deze hebben na afzonderlijke deeloverleggen de verschillende mogelijk
heden aangegeven waarmee de bedragen, die hen opgelegd zijn, opgebracht kunnen 
worden door af te slanken en taken te verdelen of te concentreren. Belangrijke uit
zonderingen zijn het medisch cluster en sociale wetenschappen, die geen over
eenstemming kunnen bereiken. De medische fakulteiten en de akademische zieken
huizen zijn met respectievelijk 50 en 38 miljoen gulden goed voor een derde van de 
totale bezuiniging. In de tot nu toe bekende voorstellen wordt Maastricht gespaard, 
althans wat het medisch cluster betreft. Over de haalbaarheid van het streven om 
10 miljoen extra te bezuinigen, waaruit Maastricht met drie anderen haar nieuwe ak- 
tiviteiten moet financieren, bestaan grote twijfels. Bovendien hebben zowel minister 
Deetman als minister van Aardenne verklaard, dat Maastricht niet geheel buiten 
schot kan blijven in de omvangrijke bezuinigingsoperatie.

Het College van Bestuur heeft begin de
ze week een brief gestuurd naar de TVC 
om er nog eens aan te herinneren waar
om de RL deelneemt aan het werk van 
de TVC: "Het college kan niet anders 
aan de TVC-operatie deelnemen dan op 
grond van het standpunt dat de TVC 
óók de basis moet leggen voor de ver
dere uitgroei van de RL”. Daarbij wor
den uitspraken van de minister Deet
man en van Aardenne en van de direk- 
teur-generaal in ’t Veld aangehaald, die 
verklaard hebben dat de RL "relatief' 
gespaard dient te blijven. Het College 
geeft verder geen mogelijkheden aan 
voor bezuinigingen op reeds aanwezige 
voorzieningen. Zo moet de instroom bij 
medicijnen gehandhaafd blijven op 150 
eerstejaars, kunnen rechten en ekono- 
mie niets bijdragen omdat ze in een op
bouwfase verkeren en mogen de alge
mene diensten geen bijdrage leveren aan 
de de éénprocent-besparing op het per
soneelsbudget van de gezamenlijke in
stellingen, zolang de universiteit in op
bouw is. De enige concessie die het Col
lege doet, is, dat de zogenaamde ’voor
financiering’ van nieuwe aktiviteiten in 
de TVC-operatie mag worden meegeno
men, maar op voorwaarde dat de mi
nister garandeert dat hij uitvoerig van 
nieuwe studieprogramma’s vanaf het 
moment dat de eerste studenten binnen 
zijn finaciert door een juiste toepassing 
van het Plaatsen-Geld-Model.
In de TVC is al impliciet erkend dat 
Maastricht Wiskunde en Filosofie dient 
te krijgen, zonder dat overigens erbij is 
gezegd in welke vorm. Behalve die twee 
voorzieningen dient er ook ruimte ge

creëerd te worden voor de volgende 
nieuwe aktiviteiten: Bewegingsweten
schappen, Biologische Gezondheidkun- 
de, Geestelijke Gezondheidkunde, 
Scheikunde, Beleidswetenschap, Ge
schiedenis en Vertaalwetenschap/Leer 
der Cognitie/Permanente Educatie. 
Daarvoor zou in totaal 7,5 miljoen gul
den ruimte gemaakt moeten zijn in 
1987.
De universiteit legde daarmee een grote 
claim op de reserve voor nieuwe aktivi
teiten, die maximaal 10 miljoen gulden 
zal belopen.
De claim is echter inmiddels al groten
deels achterhaald doordat de vier groei- 
instellingen die aanspraak maken op de 
’nieuwe aktiviteiten-reserve’, (dat zijn 
behalve Maastricht de KH Tilburg, de 
TH Twente en de Rotterdamse Eras- 
musuniversiteit) het onderling eens zijn 
geworden over de verdeling van de tien 
miljoen. Als dat bedrag gehaald wordt, 
krijgt de RL iets meer dan 5 miljoen va
naf 1985. Daarmee kunnen behalve Be
wegingswetenschap, Wiskunde en Filo
sofie ook de voorloop van Geestelijke 
en Biologische Gezondheidkunde, Be
leidswetenschap en Leer der Cognitie 
gefinancierd worden. Maastricht heeft 
daarbij wel een voorbehoud gemaakt 
omdat men de discrepantie met het be
drag, dat we rkelijk nodig is voor de uit
bouw, te groot vindt. Dat de studierich
tingen die in het ontwikkelingsplan van 
de RL wél en in het verdelingsplan van 
de vier groeiinstellingen niet voorko
men, in de ijskast verdwenen zijn, is 
niet gezegd. Daarvoor zal een beroep 
worden gedaan uit het ’knelpuntenpot

je’, dat in het Algemeen Financieel 
Schema is opgenomen.

Medicijnen

Zoals gezegd verloopt het deeloverleg 
Geneeskunde erg moeilijk. In de verga
dering van 1 februari moesten de verte
genwoordigers van de instellingen het 
doen zonder het advies van het Interfa- 
kultair Overleg Geneeskunde, het over
legorgaan van de acht voorzitters van 
medische fakulteiten. De ene stroming 
wenste een proportionele verdeling van 
de bezuiniging van 50 miljoen, terwijl 
de andere stroming vasthield aan een 
evenredige verdeling. In het eerste geval 
zouden de fakulteiten uit de Randstad 
20% achteruit moeten, Groningen en 
Nijmegen 10% en zou Maastricht gelijk 
blijven. Toen men het daar niet over 
eens kon worden kwam de Maastrichtse 
dekaan Greep met het voorstel om iede
reen, behalve Maastricht, 13% te laten 
inleveren. Dat voorstel kreeg een grote 
meerderheid achter zich, maar omdat 
het IOG alleen bij unanimiteit naar bui
ten treedt, kon er tegenover het deelo
verleg geen standpunt worden ingeno
men. Volgens de voorzitter van het Col
lege van Bestuur, mr. R.B. van den Big- 3 
gelaar, die de RL vertegenwoordigde in 
het deeloverleg, zat er toen niets anders 
meer op dan te praten over het enige 
voorstel dat ter tafel lag, afkomstig van 
de Leidse ' ertegenwoordiger Kasse- 
naar, waarin een min of meer proporti
onele korting op de medische fakultei
ten en de rijksbijdragen aan de akade
mische ziekenhuizen werd voorgesteld. 
Maastricht heeft daar drie kanttekenin
gen bij gemaakt, aldus van den Bigge- 
laar: ”We hebben als plusfaktoren voor 
ons aangevoerd dat we de kleinste in
stelling zijn en een minimum omvang 
voor de medische fakulteit niet kunnen 
onderschrijven; we hebben de excentri
sche ligging van Maastricht aangevoerd, 
waardoor we veel minder dan de ande
ren aan regionale samenwerking kun
nen doen, en tenslotte hebben we als 
minfaktor voor de andere fakulteiten 
aangevoerd dat die in het verleden heb
ben kunnen profiteren van royale uit
groeimogelijkheden, terwijl wij van het 
begin af aan in een slankelijnsregiem ge
zeten hebben”. Over de kansen of het 
bedrag voor nieuwe aktiviteiten van 10 
miljoen gulden gehaald zal worden, kan 
van den Biggelaar nog weinig zeggen: 
’’Alles hangt af van wat er uit de afzon
derlijke deeloverleggen tevoorschijn 
komt”. Ook is hij er nog niet zeker van 
dat de andere universiteiten het voorstel 
zullen volgen van de TH Eindhoven om 
nieuwe aktiviteiten uitsluitend ten be
hoeve van instellingen te financieren die



daar op grond van politieke beleids
beslissingen uit het verleden aanspraak 
op kunnen maken. Als dat niet gebeurt 
zal de RL in ieder geval een minder
heidsstandpunt aan het TVC-rapport 
toevoegen met het verzoek aan de mi
nister om de uitbouw alsnog veilig te 
stellen.

Sluiting

Overigens is blijkens een artikel in het 
Utrechts Universiteitsblad de roep om 
sluiting van een medische fakulteit nog 
niet uit de lucht. In het deeloverleg van 
31 januari pleitte Groningen (als enige) 
voor sluiting van een van de acht medi
sche fakulteiten. Wie werd daarmee be
doeld? Utrecht. Maar die wees meteen 
naar Maastricht: ”De krachtigste oppo
nent was natuurlijk Utrecht. De vesti
ging van een medische fakulteit in Lim
burg was een politieke beslissing; de op
heffing van een vestiging moet dat dus 
ook zijn”, liet de Utrechtse CvB- 
voorzitter Ginjaar tegenover het blad 
weten.
Overigens staat het vast dat de bezuini
gingen bij de medische fakulteiten mede 
gerealiseerd gaan worden door verla

ging van de studenteninstroom. Deet- 
man heeft de TVC laten weten dat de in
stroom in de tweede fase maximaal 1200 
studenten mag bedragen. Wat dat voor 
de eerste fase betekent is nog niet duide
lijk. Er zijn aantallen genoemd van 
1500 en van 1375 eerstejaars en er is nog 
geen zekerheid over de vraag hoeveel 
studenten extra kunnen worden toegela
ten om na de eerste fase door te stromen 
naar de onderzoekersopleiding.
Tenslotte zitten er volgens betrokkenen 
aan de instroombeperking zoveel haken 
en ogen, dat er geen zinnig woord te 
zeggen valt over de indirekte besparin
gen die daarmee bereikt worden.

J.H.

Boykot bloktoets
(vervolg van pag. 2)

en wenst te dragen.
Vooralsnog zal ondergetekende derhal
ve alle vragen op de komende toetsen 
met een vraagteken beantwoorden, daar 
zowel deelname als aanwezigheid men 
heeft menen te moeten verplicht stellen. 
Ondergetekende zou aan degenen, die 
de verantwoording dragen t.a.v. sa

menstelling, afname en evaluatie van de 
bloktoetsen, willen aanbevelen na te 
gaan of en in hoeverre door ander be
leid de bezwaren, zoals boven vermeld, 
kunnen worden opgeheven;
hij zou in overweging willen geven de 
bloktoetsen facultatief te stellen, zolang 
de beleidsombuiging nog niet heeft 
plaatsgevonden.
Tevens zou hij in overweging willen ge
ven het examenreglement aan te passen 
in dier voege, dat de bloktoetsen bij de 
uiteindelijke beoordeling vooralsnog 
niet meetellen.
Met vriendelijke groet,

Cor Geurts
Lange Akker 60-62 
Berg & Terblijt.

PS.
Alhoewel het niet de bedoeling was van 
bovengetekende om op welke wijze dan 
ook een aktie te starten, hebben inmid
dels Henri Plagge en Milo Appel zich 
spontaan achter de inhoud van deze 
brief geschaard en zullen dienovereen
komstig handelen.

Cor Geurts



Prenatale complicaties bij 
Bewegingswetenschappen
In september 1984 zal de afstudeervariant Bewegingswetenschappen binnen de dan 
waarschijnlijk Gezondheidkunde hetende studierichting van de Algemene Faculteit 
haar eerste propaedeusejaar beginnen. Het plan van minister Deetman om die vari
ant onder te brengen binnen de al bestaande studie Sociale Gezondheidkunde stuit 
vooralsnog echter op enige probleempjes. Verdwijnt bijvoorbeeld het begrip Sociale 
Gezondheidkunde?

De minster isniet erg duidelijk geweest 
in zijn besluit. Vanwege de ’horizontale 
differentiatie’ die hij nastreeft zou Be
wegingswetenschap (BW) als vierde af
studeerrichting naast de drie bestaande 
(Beleid & Beheer, Gezondheidsvoorlich
ting en -opvoeding en Verplegingswe
tenschap, plus een zogenaamd ’vrij doc
toraal Sociale Gezondheidkunde’) moe
ten worden geplaatst. Elders spreekt hij 
echter van de afstudeervarianten Socia
le Gezondheidkunde en Bewegingswe
tenschappen, met daaraan later eventu
eel toe te voegen Geestelijke Gezond
heidkunde. De beste oplossing hiervoor 
lijkt de laatste omdat, volgens de secre
taris van de Algemene Faculteit drs. L. 
Leunissen, het profiel van een student 
Bewegingswetenschappen heel anders 
zou zijn dan dat van een student Sociale 
Gezondheidkunde: ’Van een aanko
mend student Bewegingswetenschappen 
zou je kunnen spreken van een roeping: 
zo iemand weet al z’n leven lang dat hij 
juist dat ene wil gaan doen. En als je op 
dit moment kijkt naar het ’profiel’ van 
een Sociale Gezondheidkunde-student 
is dat veel minder vastomlijnd: de 
meeste mensen die hier aan hu npropae- 
deuse SG beginnen weten over het alge
meen niet wat hun afstudeerrichting zal 
zijn. Wat dat betreft is er dus een groot 
verschil.

Doctoraal-numerus-fixus?
De instroom voor de bewegingsweten- 
schappers-in-de-dop ligt het eerste jaar 
op 50, en daaropvolgend wordt dit getal 
op 100 gebracht. Dit aantal komt bove
nop de vastgestelde instroom voor Soci
ale Gezondheidkunde, die op dit mo
ment, ongewild door het faculteits
bestuur dat te laat was met haar besluit, 
op 200 ligt. Deze constructie is echter 
wat vreemd, want iemand die in Maas
tricht BW wil gaan studeren zal zich bij 
het Centraal Bureau Aanmelding en 
Plaatsing (CBAP) in Groningen moeten 
opgeven voor de studie Gezondheid
kunde. De genoemde cijfers zijn dus 
wat betreft Bewegingswetenschappen 
fictief, en hebben alleen maar conse
quenties voor de hele instroom voor Ge
zondheidkunde. De numerus fixus zal 

dan ook niet liggen op 50 of 100 voor 
Bewegingswetenschappen, maar op het 
totaal voor de studie.
Bestaat het gevaar dan niet dat 80% van 
de propaedanten wil afstuderen als be- 
weginswetenschapper, en daardoor an- EdL

Studenten in bejaardenhuis?
Onlangs zijn de in de Polvertorenflat 
(aan het Servaasbolwerk, op de route 
van Hoofdgebouw naar BMC) gehuis
veste 70 bejaarden verhuisd naar de 
Lenculenhof aan de Abtstraat. Dit bete
kende dat 70 kamers van ongeveer 16 
m2 leeg kwamen te staan. De SSHM 
rook een buitenkansje: het voormalige 
bejaardentehuis kon uitstekend dienen 
als studentenflat.

Het College van Bestuur wendde zich 
tot de eigenaresse van de flat, de wo
ningbouwvereniging St. Servatius. Zij 
leek echter allerminst gelukkig met het 
idee, omdat St. Servatius andere plan
nen met het gebouw had: na een ver
bouwing zou de Polvertorenflat dienst 
kunnen doen als huisvesting voor part
ners van mensen die voor langere tijd 
zijn opgenomen in het verpleegtehuis 
Clevarie. De woningvereniging lijkt niet 
genegen om dit plan te laten varen.
Erg jammer, vindt Hans Wenting van 
de Dienst Studentenvoorzieningen. In 
verband met de verlaagde contingente- 

dere afstudeerrichtingen ’leeg’ blijven? 
Leunissen: ’Nou nee, ik zie dat gevaar 
niet zo zitten. In Amsterdam beginnen 
ieder jaar 250 mensen, dus als je meelo
tende belangstellenden voor Maastricht 
stelt op 150, denk ik niet dat dat gevaar 
zo groot is. Maar desalniettemin hebben 
we de dienst AJZ opdracht gegeven om 
uit te zoeken of er eventueel een wets
wijziging mogelijk zou zijn om de in
stroom naar de doctoraalfase aan een 
numerus fixus te binden. Maar ik denk 
dat dat erg lastig zal zijn. De minister 
heeft het niet voor niets over de hori
zontale differentiatie binnen de studie
richtingen.’ 

ring (toewijzing van het aantal te bou
wen woningen) zullen er dit jaar slechts 
144 eenheden voor één- en tweeper
soonshuishoudens gebouwd mogen 
worden. De zeventig kamers uit de Pol
vertorenflat zouden hierop een mooie 
aanvulling zijn.
Op het moment heerst er geen (kwanti
tatieve) woningnood: er zijn genoeg ka
mers te vinden. Maar uit gegevens van 
Wenting blijkt dat die woningnood er 
aan het begin van het cursusjaar ’83/’84 
wel zal komen: er komen 587 éxtra stu
denten bij. Dit getal bedraagt in 84/85 
al 834, en groeit tot het in 1987 1084 is. 
Wenting is van mening, dat wanneer 
Den Haag zo graag veel studenten naar 
Maastricht wil hebben, er ook op een 
adequate manier rekening moet worden 
gehouden met hun huisvesting.
Toch lijkt Wenting niet somber gestemd 
over de kans dat de Polvertorenflat 
huisvesting zal gaan bieden aan 70 stu
denten.

EdL



Johan van Dongen en Juliette Creemers

’Frontaal’ wil belangen 
van NWP gaan behartigen
Onder de wat agressieve naam ’Fron
taal’ heeft zich de afgelopen maanden 
een nieuwe fraktie in de Universiteits
raad gevormd, die van plan is in het bij
zonder de belangen van het niet-weten- 
schappelijk personeel te gaan beharti
gen. Initiatiefnemer is Johan van Don
gen, die eerst René Malherbe als fraktie- 
genoot aantrok en later ook Juliette 
Creemers als fraktiegenote wist aan te 
trekken.

Als van de buitenuniversitaire leden of 
van het wetenschappelijk personeel niet 
iedereen aanwezig is, zit de driemans- 
fraktie duidelijk op de wip tussen de 
studenten enerzijds en het wetenschap
pelijk personeel, de ’bullen’ en de reste
rende drie NWP’ers anderzijds. De stu
denten en Frontaal bezetten negen van 
de negentien raadszetels (van de 22 ze
tels zijn er drie niet bezet: een WP-zetel 
waarvoor geen kandidaat te vinden was 
en twee BUL-zetels omdat de heren 
Doon en Claeys zich voortijdig uit de 
raad hebben teruggetrokken). Tijdens 
de laatste raadsvergadering voor de 
kerstvakantie was de invloed van het sa
mengaan van Frontaal en de studenten 
duidelijk merkbaar. Gezamenlijk ver
hinderden zij dat de zittingstermijn van 
het gekozen lid van het College van 
Bestuur van twee op vier jaar werd ge
bracht, zeer tot ongenoegen van het zit
tende collegelid Ad Lagas, die bij zijn 
verkiezing in het College uitdrukkelijk 
bedongen had dat geprobeerd moest 
worden de termijn te verlengen. Ook 
een studentenmotie over de procedure 

voor de evaluatie van de Basisfilosofie 
werd dankzij de steun van Frontaal aan
vaard. Het college vond die motie min
der plezierig van inhoud, omdat daarin 
bij voorbaat wordt uitgesproken dat het 
wezen van de basisfilosofie onaangetast 
moet blijven. Echt vervelend voor het 
college was in dezelfde vergadering een 
motie waarin ernstige ongenoegen werd 
uitgesproken over de aanbieding aan de 
minister van het ’Integraal plan’. Weer 
met steun van Frontaal en op initiatief 
van de studenten werd het college ver
zocht aan het departement in het stuk 
alleen de visie van de samenstellers 
mocht lezen. En om de kelk nog voller 
te maken vuurden Frontaal en de stu
denten een tiental vragen op het college 
af om opheldering te krijgen over de 
sollicitatieprocedure voor een hoofd 
van de Dienst Studentenzaken.
Is Frontaal eigenlijk een coalitie met de 
studentenfraktie aan het vormen? ’He
lemaal niet’, licht Johan van Dongen 
toe. ’Alles wordt punt voor punt beke
ken en als het standpunt van de studen
ten hetzelfde is als het onze, stemmen 
we natuurlijk hetzelfde als zij. Dat ge
beurt alleen op basis van losse afspra
ken. Daarvoor willen we regelmatig 
kontakt als fraktie met hen onderhou
den. Wat ik nog veel belangrijker vind 
is het kontakt me de mensen die we ver
tegenwoordigen, het niet-wetenschap- 
pelijk personeel. Daarnaast hebben we 
geledingoverleg met twee andere 
NWP’ers, Selma Tummers en René 
Verspeek. Voor het kontakt met de ach
terban hebben we een klankbordgroep 

opgericht, waar nu 25 NWP’ers uit de 
kapaciteitsgroepen en de diensten inzit
ten en met 15 anderen zijn we nog aan 
het onderhandelen. Als dat positief uit
valt, hebben we bijna overal een verte
genwoordiging. Het is prachtig, zo snel 
we ons ontwikkeld hebben.’
Juliette Creemers ziet dit raadsjaar 
meer als een jaar waarin geïnvesteerd 
moet woden wat voor aktiepunten 
Frontaal de volgende verkiezingen voor 
de dag kan komen. ’In ieder geval moet 
de lijn klankbordgroep-raadsfraktie- 
Georganiseerd Overleg goed worden 
uitgewerkt. Dat is echt nodig om het 
personeel zich meer bij je erk als 
raadslid betrokken te laten voelen. Als 
individu kun je in zo’n raad niet be
hoorlijk functioneren.
Voor van Dongen liggen de aktiepunten 
voor het oprapen. ’Heel het sociale be
leid aan deze instelling wordt nu door
kruist door zaken als bezuiniging, in
krimping, taakverdeling. De mensen ra
ken in paniek. Het is volkomen ondoor
zichtig hoe groot de kans is dat er men
sen moeten afvloeien. Dat zou trouwens 
onverteerbaar zijn voor een groeiuni- 
versiteit als het zo ver komt. Verder kun 
je denken aan het inschalingsbeleid dat 
op de ene plaats te hoog is terwijl op een 
andere de mensen, vooral NWP’ers, te 
laag woden ingeschaald. Frontaal wil 
een vinger aan de pols houden voor dit 
soort zaken.’
Als de zaak goed draait ziet Juliette 
Creemers nog een ander voordeel in de 
aktiviteiten van Frontaal: ’Je verlaagt 
de drempel naar de universiteitsraad als 
je via de klankbordgroep anderen bij 
het bestuurswerk betrekt. Dan raken ze 
ermee vertrouwd, zodat ze zich eerder 
kandidaat zullen stellen en ze minder 
tijd nodig hebben om hun draai binnen 
der aad te vinden.’

J.H.

Te koop
Geschakeld herenhuis te 
Maastricht-Oud Caberg. Gara
ge, Grote L-vormige woon
kamer met Kotka-parket, 
3 slaapkamers, waarvan 1 met 
vaste wastafel. Badkamer. 
Grote L-vormige keuken. 
Voor- en achter tuin. C.V., 
dubbele beglazing en buiten- 
jalouzieën.
Vraagprijs: f 165.000 k.k. tel. 
04493-1480 na 18.00 uur.



Drs. J. Verhey, voorzitter Ziekenhuis Maastricht:

’Ik denk dat er sterke krachten zijn die 
liever vernieuwbouw van Annadal zien’

Bange tijden voor de besturen van medische fakulteiten en akademische ziekenhui
zen. Zeker voor een fakulteit die nog niet volgroeid is en voor een ziekenhuis met 
nieuwbouwplannen. Want waar veroorzaak je de minste ellende? Waar je iets weg
haalt dat er nog niet is. Vooral het ziekenhuis met zijn nieuwbouwplannen, zeer 
voorlopig geschat op 400 miljoen, houdt zijn hart vast. Alleen al een jaar uitstel le
vert het Rijk vele miljoenen op. Gemakkelijk verdiend, maar de verleiding om er 
afstel van te maken wordt steeds groter . . .

’Natuurlijk verontrust mij dat’, zegt de 
voorzitter van het bestuur van Annadal 
en Ziekenhuis Maastricht, drs. J. Ver
hey. ’Het provinciebestuur en het kabi
net hebben vorig jaar vrij plotseling af
gesproken dat we nog in 1982 met de 
nieuwbouw van het akademisch zieken
huis konden beginnen. Ik hou nog 
steeds vol dat dat technisch en planma
tig ook mogelijk was. Er moest alleen in 
de procedures het een en ander versneld 
worden. Wat de financiën betreft heeft 
de regering zich inderdaad aan de af
spraken gehouden. In het investerings
schema dat in juli uitkwam, stond voor 
1983 een bedrag van 30 miljoen gereser
veerd voor de nieuwbouw in Maastricht 
en voor 1982 ’n paar miljoen voor de 

aanloopkosten. Maar op ambtelijk ni
veau is een zodanige vertragingstaktiek 
toegepast dat we in 1983 hoogstens nog 
wat graaf- en heiwerk kunnen doen en 
dat de eigenlijke nieuwbouw pas in het 
voorjaar van 1984 kan starten.’ 
Daar moet natuurlijk iets achter zitten. 
Verhey is er zeker van dat de voor
naamste drijfveer voor de vertraging de 
bezuinigingsdrift bij het ministerie is. 
’De aanpassingen die wij in de loop van 
het vorig jaar in het plan hebben moe
ten aanbrengen, hadden wat ons betreft 
binnen een maand geregeld kunnen 
zijn. Als je het verschil bekijkt tussen de 
plannen die in maart op tafel lagen en 
de plannen waar we het nu wel over eens 
zijn, dan zie je daar geen essentiële ver

schillen tussen. Het ging puur om de be
zuinigingen. Wat ze gedaan hebben is 
Leiden naar achteren schuiven ten 
gunste van Maastricht. Leiden mag de 
eerste tranche van de nieuwbouw nog 
afmaken, maar moet dan stoppen. Dat 
is één bezuiniging en als je de bouw in 
Maastricht dan nog een jaar vertraging 
laat oplopen, dan heb je een aardig to
taal bij elkaar bezuinigd. Maar uitein
delijk zijn wij weer op het oude schema 
teruggevallen, dat wil zeggen: beginnen 
in 1984.’
Tijdens het overleg met het ministerie is 
het nieuwbouwplan teruggebracht van 
70.000 tot 60.000 vierkante meter ’netto 
vloeroppervlak’. Is dat ook een zaak 
van bezuinigen geweest die het zieken
huis dan misschien te veel ruimte kost 
om honderd procent te funktioneren? 
Verhey: ’Wij hebben die inkrimping 
geaccepteerd met de aantekening dat de 
overheid en de universiteit dan ook se
rieus werk moesten maken van de ver
sterking van de eerstelijnszorg, zodat 
wij dan met minder ruimte kunnen 
volstaan. Maar eigenlijk kan de univer
siteit daar niet zoveel zelf aandoen. Dat 
kost veel geld en ons kost dat ook extra 
ruimte, denk maar aan het diagnostisch 
centrum en andere serviceverlening. We 
hebbener tóch aan meegewerkt, voor
uitlopend op de dag dat er eindelijk eens 
iets gebeurt op dat gebied. Ook dat was 
een kwestie van vertraging’.

Integraal plan
Maar daarmee was het leed nog niet ge
leden. Voor Verheij komt ook het ver
zoek van Deetman om een integraal 
akademiseringsplan, dat eind september 
uit de lucht kwam vallen, thuis in het 
rijtje van de vertragingsakties. ’Tot dan 
toe had het departement zich nooit iets 
aangetrokken van de Basisfilosofie. De 
universiteit had daar nooit een snipper 
papier over gehad van het departement. 
Alleen de direkteur-generaal had in ju
ni, nadat hij een paar mensen uit Maas
tricht op bezoek had gehad, de universi
teit een brief gestuurd waarin hij vroeg 
om aan te geven waar hij in het beleid 
van de universiteit de Basisfilosofie te
rug kon vinden. Daar is uitvoerig op 
geantwoord, maar daar is tot op de dag 
van vandaag geen reaktie op gekomen.’ 
Verheij zou het zacht gezegd niet terecht 
vinden als het integrale plan zou worden 
aangeroepen om het beleid tegenover 
Maastricht te wijzigen, omdat in het 
stuk niet het officiële standpunt van de 
universiteit bevat.
Bovendien heeft de universiteit duide
lijk in dat stuk gezegd dat haar beleid 
ten aanzien van het ziekenhuis ongewij
zigd blijft. Toch blijft Verheij erop be
dacht dat het departement een nieuwe



manoeuvre aan het voorbereiden is: ’Ik 
heb het idee dat hier sprake is van het 
aanbrengen van een handem om ons 
nog verder te kunnen vertragen. Dat is 
niet iets dat ik zelf verzin. Dat zijn vrij 
harde geluiden die we gehoord hebben 
van ambtenaren, zelfs zeer hoog ge
plaatste. Volgens hen wordt de Basisfi
losofie aangegrepen om in Maastricht te 
bezuinigen. Vandaar dat ik in mijn 
nieuwjaarsrede gesproken heb over 
mensen hier in Maastricht die misbruikt 
worden met hun overigens volkomen 
eerlijke ideeën. Die mensen worden 
domweg gebruikt om het geld naar 
Maastricht af te stoppen. Ik vind het erg 
jammer dat ze dat niet doorzien. Wij 
zijn altijd bereid om discussies over al
lerlei zaken aan te gaan, maar aan de 
hoofdbeslissingen moet worden vastge
houden. ’
Verheij wijst erop dat in het ziekenhuis 
veel ruimte is gereserveerd voor eerste- 
lijnsaktiviteiten en dat het bestuur bezig 
is een overleg-platform te formeren van 
alle instanties die bij de eerstelijnszorg 
zijn betrokken. 'Maar dat integraal 
plan blijft ons toch als een donkere 
wolk boven het hoofd hangen. Het aan
trekkelijke voor degenen, die willen be
zuinigen of de nieuwbouw tot in het on
eindige willen opschuiven, is dat ze de 
schuld daarvan in Maastricht kunnen 
leggen: Maastricht weet zelf nog niet 
wat ze wil. ’

Sikkel
Ook het ontstaan en het bestaan van de 
kommissie-Sikkel is Verheij een doorn 
in het oog. Die kommissie-Van Campen 
die financiële en organisatorische gevol
gen van de akademiseringsplannen be
kijkt, zal zeer binnenkort met haar rap
port komen. Voor Verheij had de kom
missie nooit opgericht hoeven te worden 
als de fakulteit (lees: fakulteitsvoorzit- 
ter Greep) wat zorgvuldiger was opge
treden toen hij de nota ’Eerstelijns Ge
zondheidszorg’ en de RIAGG-nota naar 
De Haag bracht. Zonder de instemming 
van het College van Bestuur en zonder 
dat wij er ook maar iets van wisten, zijn 
er twee tamelijk onrijpe rapporten bij 
het departement op tafel geworpen. Het 
is hoogst ongebruikelijk en hoogst on
juist dat een fakulteit rechtstreeks kon- 
takt onderhoudt met het departement. 
Als dat informatief gebeurt vind ik het 
prima maar als daar besluiten uit wor
den getrokken zonder overleg met het 
College van Bestuur is dit een onjuiste 
zaak. Daar is dan de vraag uit voort ge
komen voor het integrale plan en daar is 
meteen besloten de kommissie-Sikkel 
op te richten. De kommissie kijkt pri
mair naar de eerste lijn, maar dat inte
grale plan gaat natuurlijk veel verder. ’ 

Gaat de vrees van Verheij ook zover dat 
in het departement een stroming de 
overhand krijgt die de hele nieuwbouw 
niet wil laten doorgaan? ’Ja, ik denk 
dat er sterke krachten aanwezig zijn die 
in plaats van nieuwbouw liever een ver
nieuwbouw van Annadal zien. Die 
krachten zijn vrij sterk.’
Zijn dat dezelfde mensen als die achter 
het integrale plan en de vraag waar de 
basisfilosofie is te vinden?
’Ja.’
U heeft over de Direkteur-Generaal ge
sproken.
’Of hij dat persoonlijk is, weet ik niet. 
Hij heeft toen wel die brief over de ba
sisfilosofie geschreven en ik weet dat hij 
hevig geïnteresseerd is in de kwestie. Hij 
heeft mensen uit Maastricht ontvangen, 
en dat soort zaken meer. Of hij daar 
persoonlijk achter zit, weet ik niet, 
maar ik weet wel dat er een sterke stro
ming is die de nieuwbouw niet wil laten 
doorgaan en de zaak wil af doen met wat 
voorzieningen hier in Annadal. Dat zou 
een katastrofale, afgrijselijk dure beslis
sing worden. Annadal verbouwen tot 
het aan de eisen voldoet als dat al tech
nisch mogelijk is, kost geen 400 miljoen 
maar 800 miljoen of een miljard. Dat 
zullen ze wel niet van plan zijn ons te ge
ven, dus moet je ervan uitgaan dat we 
hier en daar wat stukjes eraan mogen 
bouwen. Dan moeten ze wel bedenken 
dat je zo nooit een behoorlijk akade- 
misch ziekenhuis krijgt en dat je met 
enorme exploitatiekosten blijft zitten.’ 
Verheij rekent voor dat Annadal jaar
lijks 150 miljoen aan exploitatie kost. 
’Daarbij vergeleken kost het nieuwe zie- 
kenhusi in de exploitatie erg weinig. Na
tuurlijk geef je tijdens de bouw 400 mil
joen gulden in acht jaar tijd uit. Dat 
geld ben je kwijt. Maar wil men struktu- 
reel iets aan onze kosten doen, dan zal 
die investering op Randwijck gedaan 
moeten worden. Ik vind het een zeer 
rendabele investering, die voorkomt dat 
je hier straks de ellende in draait met je 
exploitatie.’

Minder specifiek op Maastricht gericht 
en eerder een dreiging voor het weten
schappelijk onderwijs als geheel is de 
taakverdelingsoperatie die momenteel 
aan de gang is. Daarbij zijn de medische 
fakulteiten en akademische ziekenhui
zen (die ook nog eens door het ministe
rie van WVC worden aangepakt) apart 
aangeslagen voor bedragen van respek- 
tievelijk 50 en 38 miljoen gulden. Ver- 
hey’s standpunt over de bijdrage van 
Maastricht is duidelijk: ’Wij doen niet 
mee aan welke afslanking dan ook, tot
dat de andere medische fakulteiten en 
akademische ziekenhuizen op dezelfde 
normbedrage zijn terechtgekomen als 

voor ons gelden. Pas wanneer de ande
ren hetzelfde niveau bereikt hebben als 
wij, doen wij mee, maar geen seconde 
eerder.’
Is er in de Taakverdelingscommissie 
nooit voorgesteld om met één pen- 
nestreek de bezuiniging te realiseren, 
dat wil zeggen het schrappen van de 
nieuwbouwplannen? Verheij: ’Mijn 
standaardantwoord daarop is altiju ge
weest en is nu nog: als het nu 1975 was 
geweest, het jaar waarin de fakulteit 
van start ging, had ik u misschien nog 
gelijk gegeven ook. Als de financiële 
omstandigheden van het Rijk in 1975 
waren geweest zoals ze nu zijn, was het 
onverstandig geweest om een nieuwe fa
kulteit op te richten, denk ik. Maar die 
fakulteit is opgericht, die staat er en die 
zal er moeten blijven staan. Als de Leid- 
se fakulteit iedere keer gesloten had 
moeten worden als het geld op was, dan 
had die er de laatste vierhonderd jaar 
uitgezien als een knipperlicht. Zo be
handel je een instituut niet, als je een 
politieke beslissing genomen hebt. 
Daarbij gaat het niet om de basisfiloso
fie of andere zaken van voorbijgaande 
aard, maar om de spreidingspolitiek. 
Daarom is er een fakulteit in Maastricht 
gekomen en daarom kan die beslissing 
niet teruggedraaid worden. Ik moet er 
trouwens niet aan denken wat het zou 
kosten als Maastricht zou stoppen.’

Jacques Herraets
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Universiteitsraad positief 
over Nota Economie

Universiteitsraad heeft met instem- 
•nmg kennis genomen van de nota ’Glo
bale visie over een economie-opleiding 
'n Maastricht’.
’n zijn toelichting voor de Raad zei dr. 
Albeda donderdag 20 januari dat hij bij 
bet samenstellen ervan rekening tehou- 
den had met de op zichzelf redeijke 
"ens van de minister dat de Maastricht
se opleiding geen herhaling mocht zijn 
Van elders bestaande programma’s 
•Oaar dat ze daaraan complementair 
(aanvullend) moest zijn.

Aandachtsveld
In de opzet van de opleiding is ernaar 
gestreefd een minder sterke scheiding 
dan elders gebruikelijk is aan te brengen 
tussen bedrijfseconomie en algemene 
economie. Albeda zei zo’n scheiding 
ongewenst te vinden in de Maastrichtse 
onderwijsopzet, waarin de leerstof zo- 
veel mogelijk geïntegreerd aan de orde 
komt. Bovendien kan het in het maat
schappelijk verkeer gewenst zijn dat 
ambtenaren als ze regels opstellen die 
betrekking hebben op ondernemingen, 
tntgaan van dezelfde achtergrond als de 
bedrijfseconomen die daarmee moeten 
berken.
daarnaast komt de gewenste comple
mentariteit tot uiting in een drietal vel
den van specialisatie die in de Maas
trichtse opleiding hun plaats zullen krij
gen. Albeda zette voor de Raad nog 
eens uiteen wat de kern daarvan in
houdt.
Een eerste speciaal aandachtsgebied is 
de economie van de technologische ont- 

'Wlkkeling. De komende decennia zal de 
r°l van de technologie en de ontwikke
lingen daarin binnen het economische 
gebeuren van uitzonderlijk belang zijn. 
Alle soorten arbeid veranderen door de 
technologische ontwikkelingen die wij 
doormaken. Dat roept tenminste een 
tweetal vragen op: Waarom wordt de 
technologie aangewend zoals ze wordt 
aangewend? De tweede vraag luidt: Wat 
betekent de nieuwe technologie voor de 
conjunctuur?
Een tweede aandachtsveld is de econo- 
,,,le van de arbeid. Kernvraag daarbij is 
noe arbeid functioneert in de economie 
en >n een samenleving die thans in een 
crisissituatie verkeert. Maar ook na 
overwinning van de crisis blijft de plaats 
van de arbeid problematisch.
Het derde veld van specialisatie is de 
economie van het overheidsgedrag en de 

publieke sector. Men zou kunnen zeg
gen dat de sociologie van het overheids
gedrag al langer wetenschappelijke aan
dacht krijgt, met name in de politicolo
gie. In de Maastrichtse opleiding zou 
men aandacht willen geven aan de 
vraag, hoe het overheidsgedrag te ver
klaren is vanuit economische factoren.

Inplanting in de regio
Groot belang hecht Albeda aan goede 
inplanting van de economische faculteit 
van Maastricht in de regio. Wat kan de 
faculteit voor de regio betekenen en wat 
kan de regio voor de faculteit beteke
nen? Naast het bieden van stagemoge
lijkheden kan de regio als materiaal 
voor onderwijs en onderzoek een schat 
aan bedrijfseconomische gegevens leve
ren. De faculteit kan economische vra
gen en problemen die in de regio leven 
oppakken en ze aan verder onderzoek 
onderwerpen. Contacten van Albeda 
met de Kamer van Koophandel, werk
gevers, vakbeweging, LIOF e.a. hebben 
tot nu toe tot enthousiaste reacties ge
leid. De mogelijkheden van contact zul
len verder worden onderzocht en geïn
stitutionaliseerd. In de Klankbordgroep 
RL waarin de economische opleiding 
ook aan de orde is geweest, is daarbij 
van de kant van de Limburgse Organi
satie van Zelfstandige Ondernemers 
ook aandacht gevraagd voor het mid
den- en kleinbedrijf. Belangstelling 
voor het kleinschalig ondernemen ont
breekt in de wetenschap vaak en ook 
pas afgestudeerde economen halen er 
doorgaans hun neus voor op. Toch kan 
dit een belangrijke impuls geven aan de 
economische ontwikkelingen. Albeda 
stelde in de Klankbordgroep dat deze 
problematiek weliswaar niet als apart 
aandachtsveld in de opleiding is geko
zen, maar dat er wel veel belangstelling 
voor bestaat. De gesprekken die hij re
gionaal en landelijk met allerlei maat
schappelijke organen zal voortzetten 
zullen moeten leiden tot het ontstaan 
van een vaste klankbordgroep van de 
opleiding in ontwikkeling.
Naast deze regionale inplanting van de 
opleiding zei Albeda te zoeken naar in
terregionale contacten met Leuven, 
Hasselt en Aken. Er hebben al gesprek
ken plaats gevonden die uitzicht bieden 
op verdergaande samenwerking op we
tenschappelijk gebied.
Op vragen vanuit de Universiteitsraad 
over samenwerking met de capaciteits

groep Economie van de Gezondheids
zorg antwoordde Albeda nog, dat zo’n 
samenwerking erg voor de hand ligt. In 
een tijd waarin men mag verwachten 
dat de middelen die aan de opleiding 
worden toegekend zacht gezegd niet 
overvloedig zullen zijn, zou het immers 
dwaas zijn geen gebruik te maken van 
de capaciteit die in de instelling aanwe
zig is.
De Nota zal op 8 februari ter sprake ko
men in de sectie Economie van de Aca
demische Raad. Daarna zal ze worden 
aangepast. De tweede helft van februari 
kan ze dan worden besproken in de fa
culteiten en in het CvB, zodat de Uni
versiteitsraad eind februari of begin 
maart de minister van O en W kan ver
zoeken om de studierichting Economie 
aan de RL formeel in te stellen.

Dienst Voorlichting
Joep Offermans
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Ziektebegeleiding en Patiëntenorga
nisatie kan gedurende de periode 
1983-1987 via de derde geldstroom 
overgaan tot uitbreiding van man
kracht. In dat kader worden ge
vraagd:

twee medewerkers (0.5)

Vereisten:
a. basisarts met belangstelling voor 
andragologische aspecten van ge
zondheidszorg)
b. andragoloog met ervaring in de ge
zondheidszorg.

Van beiden wordt gevraagd:
— belangstelling in wetenschappelijk 
onderzoek;
— verslaglegging, bij voorkeur in de 
vorm van een dissertatie;
— bereidheid tot creatief verder ont
wikkelen van het aandachtsgebied 
Ziektebegeleiding en Patiëntenorga
nisatie (ZiPo);
— goede contactuele eigenschappen;
— bekendheid met algemene en cate
gorale patiëntenorganisaties.
A rbeidsvoorwaarden:
de aanstelling geschiedt voor een pe
riode van max. 4 jaar. De salariëring 
zal geschieden in het wetenschappe
lijk rangenstelsel.
Inlichtingen:
Ziektebegeleiding en Patiëntenorga
nisatie
Ingrid Neis 
tel: 88 85 05



Prof. dr. Paul Thung neemt afscheid als bestuurder

’’Medische fakulteiten houden te weinig voeling met 
moderne ontwikkelingen in de onderwijskunde”.
Voor het opzetten van het onderwijs in de Algemene Fakulteit 
deed de universiteit in 1977 een beroep op prof. dr. Paul 
Thung, in die tijd een van de zeldzame hoogleraren die ervan 
overtuigd waren dat de gezondheidszorg om nieuwe opleidin
gen zat te springen én dat het (medisch)onderwijs dringend 
aan radicale vernieuwing toe was. Thung greep de kans aan 
en zorgde er de afgelopen vijf jaar als bestuurslid voor dat de 
experimentele studie Sociale Gezondheidkunde zo weinig mo

gelijk slechte tradities overnam en zo veel mogelijk nieuwe in
zichten uit de onderwijskunde. Daarnaast was hij voorzitter 
van de Commissie Nederlands Recht, lid van de Commissie 
Uitbouw en de Werkgroep Economie.
Onlangs besloot Thung zijn aandacht weer geheel te wijden 
aan zijn leerstoel in Leiden en gaf zijn bestuurlijke funkties 
in Maastricht op. Op 11 maart ontvangt hij als erkenning van 
zijn verdiensten voor de uitbouw van de RL de Tanspenning.

’Achttien jaar geleden ben ik begonnen 
in Leiden als bestuurslid voor onder
wijszaken aan de medische fakulteit. 
Daarnaast interesseerde ik me in belan
grijke mate voor onderwijskunde en zo 
kwam ik in kontakt met Maastricht, de 
enige medische fakulteit in Nederland 
die sinds de oorlog iets radikaals heeft 
gedaan op hetgebied van de onderwijs
vernieuwing. Toen dat nieuwe idee van 
de gezondheidkunde opkwam was ik 
dus om twee redenen geïnteresseerd: én 
omdat die studierichting een bepaalde 
visie op de gezondheidszorg inhield én 
omdat die zou aansluiten bij de onder
wijsmethoden zoals die binnen de medi
sche fakulteit hier gerealiseerd werden.’

’ Vond u dan dat er iets schortte aan de 
medische opleidingen, bijvoorbeeld om
dat ze te specifiek gericht waren op het 
opleiden van artsen?’

’Medische fakulteiten schieten niet te
kort omdat ze alleen artsen opleiden, 
want dat moeten ze doen. Dat is hun 
opdracht. Ze schieten wel tekort omdat 
ze te weinig voeling houden met de mo
derne ontwikkelingen in de onderwijs
kunde. Het hele onderwijskundige den
ken in ons land loopt sterk achter bij 
met name de Angelsaksische landen en 
ook Skandinavië. Wij leven wat dat be
treft in een echt kontinentaal land. Je 
kunt zeggen dat Duitsland en Frankrijk 
ouderwetse landen zijn op het gebied 
van medisch onderwijs, Nederland en 
België dus ook. In Amerika kwam de 
eerste golf van origineel denken over het 
medisch onderwijs rond 1965 op gang, 
hier en daar zelfs al aa het eind van de 
jaren vijftig. Daarvan zijn langzamer
hand allerlei impulsen ook in kontinen
taal Europa doorgedrongen, heel inci
denteel. Maastricht is daar een van de 
belangrijkste resultaten van: een nieuwe 
opzet van het medisch onderwijs vanuit 
een nieuwe visie.’

’Levert dat onderwijs betere artsen af?’

’Bij die vernieuwing gaat het om onder
wijsproces en niet zozeer om de vraag of 
je goede artsen opleidt. Waar we het al
lerminst van weten is de vraag: wat is 
een goede arts? Er zijn zoveel soorten, 
zoveel soorten werk en zoveel verschil
lende omstandigheden. Waar het om 
gaat is dat je tijdens de opleiding geen 
kansen verloren laat gaan om mensen 
voor te bereiden op al die gevarieerde ei
sen in de gezondheidszorg. Dat betekent 
me name dat je mensen de kans geeft 
om zichzelf op te leiden of te ontwikke
len, in plaats van ze in een vast stramien 
op te leiden, wat je overigens nooit lukt 
omdat je in dat laatste geval alleen 
denkt vanuit de docent. Dat zie je nog 
altijd bij de klassieke opleidingen. Een 
heel recent voorbeeld is de herstrukture- 
ring van het wetenschappelijk onder
wijs. Daarbij is men er nog steeds van 
uitgegaan dat de docent weet wat er no
dig is. Hij bepaalt wat in welke volgorde 
in het opgelegde aantal studiejaren ge
stopt moet worden. Zo krijg je een do- 
cent-georiënteerd curriculum. Dat uit
gangspunt is in Maastricht terecht verla
ten bij opzet van het curriculum. Wij 
hebbe in eerste instantie vanuit de stu
dent gedacht. Wij kunnen de student 
wel iets aanbieden, dachten we, maar 
hoe gaat hij dat gebruiken? En hoe kun
nen wij, die wel weten hoe het eindpro
dukt er oneveer moet uitzien, voorko
men dat de student heel andere einddoe
len in zijn hoofd krijgt? Wat onze ma
nier van aanbieden nodigt hem bepaald 
niet uit om datgene te doen wat wij vin
den dat hij zou moeten doen. Dat zie je 
juist wel gebeuren bij een curriculum 
dat bestaatuit series van onderwerpen 
of vakken, achtereenvolgens aangebo
den, elk afgesloten met een tentamen. 
Het grappige is dat we hier in Maas
tricht spreken van het bijbrengen van 
probleemoplossend vermogen. Maar 

daarbij heeft men eerder gedacht aan 
problemen zoals die zich voordoen in de 
werkelijkheid waar de student straks 
mee te maken krijgt. In Leiden of 
Utrecht oriënteert de docent zijn onder
wijs natuurlijk ook op de problemen in 
de praktijk en ik ben er van overtuigd 
dat het onderwijs in dat opzicht overal 
even probleemgeoriënteerd is. Maar de 
student in Leiden of Utrecht ziet als 
probleem hoe hij op tijd en met zo wei
nig mogelijk inspanning tentamen A of 
practicum B haalt.’

’U ben zeer te spreken over het milieu in 
Maastricht voorzover dat de onderwijs
kundige aspekten betreft. Hoe beoor
deelt U de andere aspekten van het mi
lieu binnen een zo kleine instelling met 
bijna uitsluitend gamma-komponen- 
ten?’

’Er zijn hier een aantal richtingen niet 
vertegenwoordigd. Zo bestaan hier bi- 
voorbeeld geen geesteswetenschappen. 
Aan de andere kant kun je zeggen, dat 
als hier in zo’n kleine instelling ook 
maar iets is, het veel effektiever benut 
wordt. In een stad als Leiden of Utreht 
moet je anuit een medische fakulteit ge
weldig veel moeite doen om kontakt te 
krijgen de Centrale Interfakulteit. Maar 
de weinige mensen die hier bij de groep 
Gezondheidsethiek en Wijsbegeerte zit
ten, hebben veel meer kontakt met de 
fakulteiten dan bijvoorbeeld in Leiden. 
Dat is het voordeel van het leven in een 
klein verband, een familieverband, dat 
daarnaast natuurlijk ook zijn nadelen 
heeft. Zo’n nadeel is bijvoorbeeld zo’n 
kleine instelling dezelfde bestuurlijke 
strukturen door de wet krijgt opgelegd 
als in een groter verband. De organisa
tievorm hier is zeker te gekompliceerd 
voor de om vang van de gemeenschap. 
Maar men zou toch iets slimmer kunnen 
zijn in het hanteren van die opgelegde 
regels. Maar dan moet je dat wel willen.





Studium Generale-avonden worden

straat 53, Maastricht. Het programma is voor iedereen
toegankelijk en de toegang is gratis. Voor meer infor
matie kunnen belangstellenden het volgende telefoon
nummer bellen: 043-888302.

Film
•dinsdag 1 maart, aula 
Liefde op leeftijd, 1982, 40 min. 
film over intimiteit en seksuali
teit bij oudere mensen

•dinsdag 15 maart, aula 
Behinderte Liebe, 1979, 120 min. 
film over de gevoelens van mensen 
met een lichamelijk gebrek en de 
problemen van lichamelijk validen 
in relaties met hen

•woensdag 16 maart, aula 
Come Back, 1981, 120 min. 
speelfilm met Theu Boermans in de 
hoofdrol over de verwerking van 
de handicap bij een man die door 
een verkeersongeluk een dwars
laesie (verlamming) heeft opge
lopen

•Aanvang van de avonden: 20.00 uur 
Toegang gratis

Plaats en tijd van de 
aktiviteiten
Tenzij anders vermeld vinden alle 
aktiviteiten plaats in de aula van het 
hoofdgebouw van de Rijksuniversiteit 
Limburg, Tongersestraat 53 te Maastricht, 
aanvang 20.00 uur.

Kolofon
Samenstelling: Jacques Reiners, Yvonne 
Stevens, Ton Brouns.
Vormgeving: Guus van Rooy 
Druk: Reprografie RL ilm: Come Back



seksueel geweld.
Lezing door: Gerard Roelofs, GGZ Maastricht

Dinsdag 1 maart
De seksualiteit van de oudere mens
Lezing door: Wim Zwanikken, RU Utrecht
Film: Liefde op leeftijd

Donderdag 10 maart
De seksualiteit van mensen in 
(gesloten) inrichtingen.
Dinsdag 15 maart
De seksualiteit van lichamelijk 
gehandicapten Film: Behinderte liebe

Woensdag 16 maart
De seksualiteit van lichamelijk 
gehandicapten Film: Come back

Donderdag 17 maart
De seksualiteit van lichamelijk
gehandicapten
Forumdebat met lichamelijk gehandicapten en
hulpverleners. (voor deze avond wordt gezocht naar een ruimte
die toegankelijk is voor mensen in een rolstoel. Mededelingen hierover volgen nog.)
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Programma over 
seksualiteit
Op 24 februari start het Studium Generale van de Rijks
universiteit Limburg het nieuwe programma-jaar met een 
reeks lezingen en films over seksualiteit.
Rond dit thema staan lezingen op het programma zoals: 
seksualiteit van het kind, van de oudere mens, van de 
lichamelijk gehandicapte en de seksualiteit in ge
vangenissen. Naast deze lezingen 
is er een filmaanbod dat aan
sluit bij de behandelde on
derwerpen. De titels van 
de films zijn: Liefde op 
leeftijd; Behinderte Liebe 
en Come Back. Het program
ma rond dit thema 
wordt afgesloten 
op 17 maart met 
een forumdebat 
over lichamelijk 
gehandicapten en 
hulpverleners. De
Studium Generale-avonden worden

Tentoonstelling
Geen commentaar, fotografen 
als ooggetuigen van agressie 
en geweld
Ongeveer een jaar geleden werden 
op initiatief van het Ministerie 
van CRM (thans WVC) zeventien 
fotografen uitgenodigd om mee te 
werken aan een tentoonstelling 
over 'Destructie, Agressie en 
Geweld 1.
Het uitgangspunt was het onder
werp niet te vereenvoudigen, 
maar in tegendeel, juist uit te 
diepen voorbij de voor de hand 
liggende beelden die woorden als 
'Geweld en Destructie' etc. nu 
eenmaal oproepen.
Hierdoor komen vele vormen van 
geweld, die vaak niet als dus
danig herkenbaar zijn, in de

tentoonstelling aan de orde.
Ooggetuigen van agressie en ge
weld zijn zeventien fotografen

Deze tentoonstelling van de Ne
derlandse Kunststichting is te 
zien in de gangen van het Bonne- 
fantencomplex vanaf 18 februari 
t/m 18 maart, op werkdagen van 
9.00 uur tot 18.00 uur.

Agenda
Donderdag 24 februari
Over kinderseksualiteit, seksuele 
opvoeding, incest, pedofilie en 
seksueel geweld.





Dan zeg je: we doen het wel op onze ei
gen manier en dan doen we het op pa
pier wel voorkomen alsof we al die ra
den en funkties ook hebben, maar je 
hoeft die echt niet allemaal te hebben, 
dat is disfunktioneel. Er zijn bij de wet 
echt teveel dingen geregeld die van 
plaats toe plaats eigenlijk te zeer ver
schillend zijn om daarvoor een centrale 
regel op te leggen. De verschillen wor
den verwaarloosd, omdat men wil gene
raliseren.
Daarbij gaat het niet alleen over de 
bestuurlijke aspekten van de universi- 
teit, maar ook allerlei andere. Neem bij
voorbeeld de selektie van studenten. De 
numerus fixus is al lang een aanvaarde 
zaak, maar het probleem dat daarna 
komt is de selektie van studenten. Van 
jaar tot jaar moet de machtigingswet 
verlengd worden door een minister die 
met flinke bewoordingen zegt dat er 
knopen worden doorgehakt. Pais kwam 
met inhoudelijke criteria, er zou geke
ken worden naar de maatschappelijke 
behoefte, maar men komt er nooit uit. 
Elders wordt dat opgelost door de uni- 
versiteiten zelf te laten uitmaken welke 
studenten zij met het toegewezen budget 
wil opleiden. Bij ons staat dat systeem 
in een bijzonder kwalijke reuk, omdat 
dit zou betekenen dat je aan de ene uni- 
versiteit op andere criteria wordt toege
laten dan aan een andere. Ik weet dat 
het hier bijna een taboe is, maar ik vind 
het voordeel van die selektie erg groot: 
je kijkt niet alleen naar wie je toelaat, 
maar zelfs naar wie je aantrekt. Het zou 
een zeer goede zaak zijn als de universi- 
teiten studenten gingen werven. Dan 
weet je als student welke universiteit jou 
een programma biedt dat op jou is toe
gesneden. En uit empirische gegevens 

weten we bovendien dat het studieren- 
dement hoger is naarmate de universi
teit meer bij de selektie van haar studen
ten betrekken is. Dan kun je zeggen: de
ze student acht ik geschikt voor mijn 
onderwijs. Als je dat eenmaal gezegd 
hebt moet je dat ook waarmaken. Dat is 
een psychologisch effekt.’

’Er is bij Sociale Gezondheidkunde toch 
een primitieve vorm van kontraktonder
wijs ingevoerd, waarbij de universiteit 
studenten onder bepaalde voorwaarde 
garanties geeft dat ze de eindstreep 
halen?’

’Dat is natuurlijk maar een surrogaat 
van kontraktonderwijs, want wij heb
ben niets te kiezen bij de toelating van 
studenten. Wij hebben te aanvaarden 
wat er via de loting binnenkomt. We 
hebben hier gezegd: het zou mooi zijn 
als we met het kontraktonderwijs kon
den werken. Dat kunnen we wettelijk 
niet, dus laten we dan maar een surro- 
gaatkontrakt maken; we doen alsof de 
maatschappij voor ons heeft gekozen. 
We accepteren wat volgens het VWO 
voor ons geschikt is, plus de loting die 
volgens het parlement een goed middel 
is, we doen alsof dat voor ons kommit- 
terend is. Nou, dat kan nooit kommitte- 
rend zijn in de psychologische zin zoals 
de ingangsselektie bij een echt kontrakt 
kommitterend is. We moesten het daar
om kommitterend maken via een sys
teem dat je naast kennispunten ook in- 
zetpunten kunt halen. Dat is echter een 
papieren systeem dat dient als een sur
rogaat voor de psychologische kommit- 
tering. Dat kun je je docenten niet aan
praten, zo’n papieren systeem. Maar we 
hopen toch dat daaruit geleidelijk een 

mentaliteit zal groeien, die maakt dat je 
op de duur een psychologisch commit
ment krijgt.’

"U behoort tot de mensen die zich erte
gen verzet hebben dat instroom bij Soci
ale Gezondheidkunde verhoogd zou 
worden van 150 tot 200 studenten. ’

’Althas voor de eerste paar genera
ties . . . Als de universiteit graag wil 
groeien - dat is immers de reden voor 
het verhogen van de instroom - moet 
ze eerst goed afwerken waar ze mee be
zig is. Afwerken waar je mee bezig bent 
betekent niet alleen een doktoraaldiplo- 
ma verschaffen, maar ook dat die af
gestudeerden aan de bak komen. Daar
voor heeft een instelling, die en experi
mentele studierichting opzet voor expe
rimentele beroepen, een medeverant
woordelijkheid. Je trekt mensen aan 
met het argument dat er zo’n behoefte is 
dat soort beroepen, vervolgens laat je ze 
afstuderen en die behoefte moeten ze 
dan maar zelf opsporen. Nee, daar 
moet je iets aan doen door te zorgen 
voor promotion van je eindprodukt. 
Dat hoort bij je ewrk. Als je gedaan 
hebt, is je werk pas af. Als je eenmaal 
bewezen hebt dat je een goed eindpro
dukt af kunt leveren waar behoefte aan 
is, dan kun je meer mensen toelaten. Er 
wordt trouwens wel het een en ander ge
daan aan die promotion. Een van de 
laatste besluiten van het bestuur waarik 
nog in zat, was het instellen van een 
werkgroep die de markt gaat bewerken, 
voordat we in juni de eerste afgestu
deerden afleveren.’

Jacques Herraets
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LENEN, SPAREN, VERZEKEREN.
U KUNT ER OVERAL VOOR TERECHT.
MAAR WAAR VINDT U 
HET GOEDE ADRES.
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Informatie.
Voor verdere informatie kunt u terecht bij al onze kantoren of kunt u 
bellen S 043-84 12 22. tst. 500.
Folders kunt u aanvragen met de antwoordcoupon.
Opsturen in envelop zonder postzegel naar: Spaarbank Limburg, 
Afd. Marketing, Antwoordnummer 20, 6200 VB Maastricht.

Coupon:

I | Persoonlijke leningen

| | Spaarvormen

| | Verzekeringen

Naam............................

Ja, graag hoor ik meer van Uw bank over

I I Doorlopend krediet

| | Hypotheken

| | bankgiro

Adres.........................

Woonplaats Tel

Bij Spaarbank Limburg kun je 
veel meer dan alleen maar spa
ren.
Je kunt er voor alle bankzaken 
terecht.
Van geld wisselen voor je va
kantie tot iets ingewikkelds als 
de financiering van je huis, of 
van de zaak die je gaat begin
nen, alleen of samen met een 
ander.
Of studiefinanciering en 
studentenverzekeringen.
Dat we bepaalde dingen niet 
doen en zoveel andere juist 
wel, ligt ook aan de opzet van 
onze bank. Wij zijn een stich
ting.
De winst die we maken, stop
pen we o.a. in het verbeteren 
van onze service.
Daardoor beschikken we over 
een kompleet dienstenpakket 
en een uitgebreid kantorennet. 
Onze leentarieven behoren tot 
de laagste van het land en onze 
spaarrentes liegen er niet om. 
Bovendien kun je buiten Lim
burg geld opnemen bij alle 
Spaarbanken met een s.
En zelfs op zaterdag kun je te
recht bij ons kantoor in Vroom 
en Dreesmann te Maastricht.
Al hebben we onze eigen 
ideeën over bankieren, er zal 
vrijwel geen bankdienst zijn die 
we niet verlenen.
Vandaar dat velen bewust voor 
onze Spaarbank kiezen.

S spaarbank limburg
Hoofdkantoor: Markt 17-18, Maastricht, Tel. (043) 841222. Distriktskantoor: Prinsenhofstraat 3. Venlo, Tel. (077) 11555. Kantoren in Amby, Beek, Berg en Terblijt, Blerick (3), 
Borgharen. Bunde, Cadier en Keer, Eijsden, Gronsveld, Heer (3), Maastricht (19), Meerssen, Roermond, Sittard (3), Tegelen, Vaals, Valkenburg, Velden, Venlo (4) en Venray.



Guus Luyten is tevreden met nieuw complex

’Kritiek op Randwijck 
is onterecht’
’De kritiek op de locatie Randwijck is 
niet terecht. Niet het gebouw zelf, maar 
de ligging van het gebouw vormt op dit 
moment nog het grootste probleem. De 
nieuwe bewoners zijn de nabijheid van 
de stad en drukte gewend en hier zitten 
ze in een geïsoleerde omgeving. Het ge
bouw zelf is sober, maar mooi en func
tioneel en het wordt tijd dat daar eens 
aandacht aan wordt besteed.’

In tegenstelling tot vele anderen is Guus 
Luyten (CZ) erg tevreden met de nieuw
ste locatie van de Rijksuniversiteit Lim
burg. Luyten houdt zich bezig met de 
coördinatie van inrichting van Rand
wijck. De nieuwe locatie is vanaf 1 de
cember 1982 in gebruik. De ene groep 
na de andere is verhuisd of zit nog mid
den in de verhuizing, maar niet iedereen 
is zonder kritiek naar Randwijck ge
gaan. Guus Luyten nodigt me uit om 
zelf eens te bekijken of deze kritiek te
recht is en natuurlijk laat ik deze gele
genheid niet aan mij neus voorbijgaan. 
Bij mijn aankomst op Randwijck moet 
Guus nog het een en ander regelen voor
dat hij mij kan rondleiden en te woord 
staan. Ik besluit daarom om zelf alvast 
wat rond te kijken.

Bedrijvigheid
In en om het gebouw heerst een drukke 
bedrijvigheid. Buiten zijn werknemers 
druk bezig met de aanleg van een terras. 
Dit moet straks natuurlijk het gemis van 
het Vrijthof goedmaken. Binnen zijn 
werklui bezig met de laatste klusjes. In 
het hele gebouw hangt een sterke verf

Guus Luyten kijkt toe bij de inrichting van Randwijck.

lucht. Opvallend is de in het gehele ge
bouw terugkerende kleurencombinatie 
van hardblauw, rood en geel en de pri
mitieve kamernummering (een papiertje 
met naam en kamernummer dat met 
plakband op de deur is geplakt). In de 
toch al vrij smalle gangen staan dozen, 
klaar om uitgepakt te worden en op de 
tweede en derde verdieping zijn nieuwe 
bewoners bezig met het inrichten van 
hun kamers. Het geheel maakt een wat 
rommelige indruk. Overal waar ik kom, 
kijken mensen me een beetje wantrou
wend aan. Het gevoel een buitenstaan
der te zijn steekt de kop op. Toch sta ik 
hier en daar stil om naar de eerste erva
ringen van de nieuwe bewoners te vra
gen. Uit de antwoorden komt duidelijk 
naar voren dat het wennen is, dat alles 
nog zo nieuw en onbekend is en dat de 
locatie zo geïsoleerd ligt. Als ik vraag 
wat ze van het gebouw zelf vinden blijkt 
dat de nieuwe bewoners al een aantal 
gebreken ontdekt hebben.
Het gebouw is gehorig, de kamers zijn 
vrij klein en een aantal heeft kleine 
raampjes, die veel te weinig daglicht 
binnenlaten. Verder zijn er nog te wei
nig kasten, maar dat is een ongemak 
van tijdelijke aard. Het wennen aan al 
het nieuwe staat in de antwoorden het 
meest centraal. Het onwennige gevoel 
van de nieuwe bewoners versterkt wel 
het gevoel van saamhorigheid. De team
geest is in ieder geval aanwezig.

Na nog wat rondgekeken te hebben ga 
ik terug naar de receptie voor de af
spraak met Guus. Onderweg passeer ik 

het auditorium. In grote letters staat 
daar op het bord: ’DAT IK DAT NOG 
MAG MEEMAKEN, EEN HEUSE, 
ECHTE, ONVERVALSTE ’COLLE
GEZAAL’ (BAH VIES WOORD) IN 
DE RL’. Een eerste reactie van de zijde 
van de studenten.
Bij de receptie aangekomen is Luyten 
nog in geen velden of wegen te beken
nen. De receptionist nodigt me uit voor 
een bekertje koffie. Hij is al helemaal 
ingewerkt en vertelt me het een en ander 
over het nog wat gebrekkig reilen en zei
len van de nieuwste locatie van de RL. 
Terwijl ik geniet van mijn koffie komen 
er een stel opgewonden studenten op me 
af met de vraag hoe ik aan die koffie 
kom. Na de mededeling dat ik die ook 
maar gekregen heb barst de hel los. ’Wij 
kunnen hier niet eens koffie krijgen’. Ik 
noteer. Mijn lijstje met klachten groeit.

Welkom
Na de koffie komt Guus terug. Hij no
digt me uit voor het bijwonen van het 
welkom dat CZ georganiseerd heeft 
voor huisartsgeneeskunde. Deze groep 
is sinds twee dagen op Randwijck en 
men is nog druk bezig met de installatie. 
CZ is zich bewust van de ongemakken 
die een verhuizing met zich meebrengt. 
Daarom organiseert CZ onder het mot
to ’CZ voor allen, allen voor CZ’ voor 
alle nieuwe groepen een welkom, dat 
bestaat uit het uitspreken van een wel
komstwoord en het aanbieden van kof
fie en gebak. Dit gebaar komt bij de 
groep positief over.
Na dit welkom vertel ik Guus Luyten 
welke klachten en opmerkingen ik tij
dens mijn wandeling heb gehoord. Vol
gens hem zijn een aantal klachten meer 
de aanloopproblemen die in de loop van 
de tijd vanzelf zullen verdwijnen. 
’Klachten als het tekort aan kasten, het 
ontbreken van afvalbakken en het ont
breken van koffie voor studenten ver
dwijnen in de loop van de tijd vanzelf. 
Wat de kamers betreft: bij de kamerin- 
deling is rekening gehouden met de nor
men die de RL heeft gesteld. Volgens 
deze normen krijgt iedere werknemer 
afhankelijk van zijn functie, een x- 
aantal vierkante meter werkruimte tot 
zijn of haar beschikking. Voor de 
meeste mensen is de ligging van de loca
tie het grootste probleem. De mensen 
zijn de drukte van de stad gewend en 
dan is de wijdse blik over de velden een 
grote overschakeling.’

Eerste
Guus Luyten is op 1 december 1982 als 
eerste op Randwyck terechtgekomen. 
Hij heeft drie dagen alleen in het ge
bouw doorgebracht. ’Er waren nog 
geen toiletten, het grondwater was afge-
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keurd, er was geen koffie, er was hele
maal niets. Het was echt pionieren en 
dat is het nu nog wel een beetje, maar ik 
vind dat inrichten en organiseren wel 
leuk’.
Na hem zijn in december 1982 en janua
ri 1983 de receptie, TBO, het restau
rant, het Skillslab, het studielandschap, 
huisartsgeneeskunde, O en O, buro on
derwijs van de Faculteit der Geneeskun
de, socioale psychiatrie en de le graads 
lerarenopleiding naar Randwijck ver
huisd. De bibliotheek wordt binnenkort 
verwacht. Luyten is tevreden met de 
groepen die de locatie als hun nieuwe 
werkomgeving hebben. ’De groepen 
passen goed bij elkaar en hoewel het 
nog wennen is ben ik ervan overtuigd 
dat we het samen zullen rooien’. Hij is 
ook tevreden over de verschillende 
diensten die alles voor de verhuizing 
rond hebben moeten krijgen.
’BTD, de aannemer, de toeleveringsbe
drijven, de commissie ruimtetoewijzing 
en CZ verdienen een compliment, eve
nals de heer van Gorp, opzichter van ar
chitectenbureau SAAM, die voor de 
perfecte afwerking van het gebouw 
heeft gezorgd en nog zorgt. Al deze 
mensen hebben hard moeten werken om 
alles voor de verhuizing van de verschil

lende groepen rond te krijgen en juist 
deze mensen moeten de kritiek van de 
nieuwe bewoners over de geïsoleerde 
ligging, over de kleine vensters en over 
de rompslomp van de verhuizing opvan
gen. De bewoners hebben niets van de 
drukte voor de verhuizing meegekregen. 
Zij komen in het gebouw als alles al gro
tendeels picobello in orde is. Dat het 
vaak een hele organisatie is om het zo te 
krijgen beseffen ze vaak niet en dat is 
jammer.’
Guus Luyten is zich ervan bewust dat je 
het nooit voor iedereen ideaal kunt ma
ken. ’Je moet belangen tegen elkaar af
wegen en daarbij kun je het nu eenmaal 
niet iedereen naar de zin maken. Het zal 
voor een aantal mensen aanpassen zijn 
in hun nieuwe werksituatie’.
Tijdens ons gesprek lopen de hele tijd 
mensen in en uit met vragen en om de 
haverklap gaat de telefoon. Er komt bij 
de inrichting meer kijken dan op het 
eerste oog lijkt. Guus is in ieder geval 
van plan er het beste van te maken, sa
men met de nieuwe bewoners van Rand- 
wyck.

Nelly Linders
Dienst Voorlichting

Ziektebegeleiding en Patiëntenorga
nisatie kan gedurende de periode 
1983-1987 via de derde geldstroom 
overgaan tot uitbreiding van man
kracht. In dat kader worden ge
vraagd:

enige student-assistenten 
(part-time)

uit de studierichting 
Sociale Gezondheidkunde

Vereisten:
— belangstelling in wetenschappelijk 
onderzoek en de onderzoekersoplei
ding tweede fase;
— bereidheid tot creatief verder ont
wikkelen van het aandachtsgebied: 
Ziektebegeleiding en Patiëntenorga
nisatie (ZiPo);
— goede contactuele eigenschappen;
— bekendheid met algemene en cate
gorale patiëntenorganisaties;
— bij voorkeur derdejaars Sociale 
Gezondheidswetenschappen. 
Inlichtingen:
Ziektebegeleiding en Patiëntenorga
nisatie
Ingrid Neis 
tel: 88 85 05

SERVAAS BOEKHANDEL
Vrijthof 29 □ Maastricht
□ tel. 043-50 054 / 18704

□ medische- □ juridische -
□ sociale wetenschappen

□ literatuur □ kunst □ poëzie

de academische boekhandel van maastricht



Sociale atlas van

Rijksuniversiteit Limburg
Medisch en Maatschappelijk Informatie Centrum/Sociaal Gezondheidkundig 

Onderzoek Centrum Memic/Sgoc 
December 1982

Memic brengt 
sociale atlas 
van Zuid-Limburg

Het Medisch en Maatschappelijke In
formatie Centrum/Sociaal Gezondheid
kundig Onderzoek Centrum (MEMIC/ 
SGOC) van de RL heeft een gedeeltelijk 
overzicht gepubliceerd van voorzienin
gen op het terrein van de gezondheids
zorg en maatschappelijke dienstverle
ning in Zuid-Limburg.

Het overzicht is getiteld: ’Sociale Atlas 
van Zuid-Limburg’.
Het initiatief hiertoe werd genomen na 
vragen die het Centrum in de afgelopen 
jaar bereikten vanuit het regionale 
gezondheidszorg- en maatschappelijke 
dienstverleningsveld als ook vanuit de 
RL.
Het doel van de Atlas is degenen die op 
beide voornoemde terreinen werkzaam 
zijn een overzicht te geven van het aan
bod van zorg- en dienstverlening in 
Zuid-Limburg.
In de Sociale Atlas treft u informatie 
aan over de officiële naam van de orga
nisatie, adres(sen), telefoonnummer(s), 
doelstelling, doelgroep(en), werkwijze/ 
methode, contactpersonen, aanmel- 
ding/verwijzing, bezoekregelingen/ 
spreekuren, capaciteit, kosten en werk
gebied.
Bij multi-functionele organisaties is de 
informatie geordend naar de diverse, 
binnen de organisaties aanwezige funk- 
ties en werkeenheden. De 200 pagina’s 
tellende Atlas is verkrijgbaar voor 
ƒ 17,00 bij het Boekenverkooppunt van 
de dienst Civiele Zake in de hal van het 
Hoofdgebouw. Voor openingstijden ge
lieve te bellen naar de telefooncentrale 
nr. 9.

Mevrouw Rouwenhorst 
nam afscheid als hoogleraar
Mevrouw prof. dr. W. Rouwenhorst, 
eerste hoogleraar in Nederland in de 
Gezondheidsvoorlichting en -opvoe
ding, nam op 28 januari afscheid van de 
RL met een college waarin zij aandacht 
gaf aan het spanningsveld waarin de ge
zondheidsvoorlichting en -opvoeding 
zich bevindt en de richting waarin GVO 
zich in haar visie in de toekomst het 
meest succesvol kan ontwikkelen.

Wie bepaalt de inhoud van GVO? Stel
len de wetenschap of de gezondheids
zorg vast wat ’gezond’ is en sijpelt dat 
door naar het volk, of wordt GVO af
gestemd op wat bij de mensen zelf als 
problemen, vragen en zorgen leeft? Het 
laatste moet in de visie van prof. Rou
wenhorst minstens evenveel aandacht 
krijgen.

Leermeester
GVO heeft vaak een leermeester-allure, 
maar zou in eerste intantie een helpende 
functie moeten zijn. Aan de leermees- 
terhouding ligt ten grondslag de visie 
dat de mens voornamelijk een rationeel 
denkend wezen is, even gemotiveerd 
voor gezond gedrag als professionele 
krachten. De helpende rol van GVO is

Ziektebegeleiding en Patiëntenorga
nisatie kan gedurende de periode 
1983-1987 via de derde geldstroom 
overgaan tot uitbreiding van man
kracht. In dat kader worden ge
vraagd:

enige student-assistenten 
(part-time)

Vereisten:
- belangstelling in wetenschappelijk 
onderzoek en bekendheid met onder
zoek via keuze-onderwijs/weten- 
schapstage;
- bereidheid tot creatief verder ont
wikkelen van het aandachtsgebied 
Ziektebegeleiding en Patiëntenorga
nisatie (ZiPo);
- goede contactuele eigenschappen;
- bekendheid met algemene en cate
gorale patiëntenorganisaties.
Inlichtingen:
Ziektebegeleiding en Patiëntenorga
nisatie
Ingrid Neis 
tel: 88 85 05

prof. Wilma Rouwenhorst
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gebaseerd op het veel realistischer uit
gangspunt dat voor gedragswijziging 
kennis alleen niet voldoende is. Het is 
namelijk nodig dat de voorgelichte mee 
het doel van gedragsverandering formu
leert.
GVO zal zich moeten hoeden voor een 
teveel aan informatie, want dat leidt tot 
oververzadiging en blindgang. Wil in
formatie effect hebben dan zal ze ant
woord moeten geven op iemands vraag 
en niet — zoals vaak gebeurt — het ant
woord moeten zijn op een vraag die nog 
bedacht moet worden.
Van belang is dat GVO uitgaan van een 
integrale mensbenadering. De kloof tus
sen somatische en psychische zorg 
wordt eerder grote dan kleiner. Ook in 
GVO speelt de scheiding tussen lichaam 
en geest door. Wil GVO succes hebben 
dan zal ze ook moeten hebben voor psy
chologische en culturele aspecten naast 
de somatische.
Prof. Rouwenhorst is tegenstander van 
het creëren van aparte structuren voor 
de gezondheidsvoorlichting en -opvoe
ding. GVO moet zich naar haar mening 
ontwikkelen binnen het systeem waar
van het deel uitmaakt (bijvoorbeeld on
derwijs, gezondheidszorg) op de wijze 
die daarbij hoort.

Dienst Voorlichting
Janneke Leunissen
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Culturele en creatieve vorming

In februari start er een basiskursus tekenen 
voor studenten van de Stadsacademie.
De inhoud van de kursus zal in samenspraak 
met de groep worden bepaald. Mogelijkhe
den zijn o.a. model, stilleven, vrij tekenen en 
er zal aandacht besteed worden aan het leren 
hanteren van het materiaal en gereedschap, 
het leren waarnemen en de wijze van uit
drukken.
De kursus wordt gehouden in de kelders van 
het Elisabethhuis, Abtstraat 2a, elke donder
dagavond tussen 19.30 en 22.00 uur. De 
kosten bedragen ƒ 50, - , incl. alle materia
len.
Inschrijven vóór 8 febr. a.s. bij Juliëtte Cree- 
mers, Dienst Studentenzaken i.o., Hoofdge
bouw R.L., derde etage kamer 320, onder 
gelijktijdige betaling van het kursusgeld.
Er kunnen maximaal 15 personen deelne
men.

Crèche:
Ook opvang van baby’s en peuters 
tot 1 >/z jaar???

Sinds de openstelling van de crèche is er veel 
vraag geweest naar opvang van baby’s en 
peuters, jonger dan 1 !4 jaar.
Aan deze vraag is het stichtingsbestuur tot 
nu toe niet tegemoet kunnen komen, o.a. 
door de tijdelijke (nu al tè kleine) huis
vesting. Op dit moment bestaat er echter 
kans op een andere grotere èn betere, huis
vesting.
Het bestuur wil daarom inventariseren in 
hoeverre en in welke mate er belangstelling 
bestaat voor onderbrenging van baby’s en 
peuters van 0-1'/z jaar. Op basis van die in
ventarisatie zal bekeken worden of er een 
reële mogelijkheid bestaat de aktiviteiten van 
de crèche uit te breiden.
Indien men belangstelling hiervoor heeft kan 
men dit melden bij:
Juliëtte Creemers, tel. 888306, voor studen
ten en medewerkers R.L.
Marijke v.d. Berg, tel. 862961, voor mede
werkers ZA/ZM.

Maastrichtse Introductie
Commissie (MICO) weer van start

Deze kommissie organiseert jaarlijks de soci
ale introductie voor aankomende eerstejaars 
studenten van de Rijksuniversiteit Limburg 
en Hoger Beroeps Onderwijs.
De kommissie bedenkt zelf een programma, 
werkt dit uit, verzorgt de praktiese organisa
tie met als hoogtepunt de uitvoering van de 
introductiedagen van 18 t/m 31 augustus 
1982.
De MICO-werkgroep, zoals de kommissie 
wordt genoemd, wordt samengesteld uit stu
denten van het H.B.O. en van de R.L.
Op maandag 7 februari aanstaande is/wordt 
er een informatie-avond gehouden, (om 
20.00 uur in de kelder van het Elisabeth-huis, 
Abtstraat 2A).

Na deze avond gaat de werkgroep van start. 
Er worden nog ENTHOUSIASTE, FANTA
SIEVOLLE en WERKLUSTIGE STUDEN
TEN gezocht, die in de komende maanden 
enige vrije tijd in dit introductiegebeuren wil
len steken.
Geboden wordt: een plezierige werksfeer, 
kennismaking met andere studenten, ont
spanning en inspanning, oefening in allerlei 
vaardigheden, af en toe een gezellig uitje 
enz.!
Wil jij meewerken aan het wegwijs maken 
van nieuwe studenten in het onstuimige 
Maastrichtse studentenleven, geef je dan op 
bij:
Juliëtte Creemers,
Dienst Studentenzaken R.L.
Kamer 320, 3e etage Hoofdgebouw 
Tongersestraat 53, MAASTRICHT. 
Telefoon: 043-888306.
Je kunt ook bellen als je vooraf wat meer in
formatie wil hebben.

Homogroep

Om even wat van ons te laten horen. We heb
ben onszelf dus opgericht.
Ongeveer eens in de maand komen we bij el
kaar. Soms willen we een spreker uitnodigen. 
Andere keren praten we vooral zelf over een 
of ander onderwerp. Op woensdag 9 februari 
praten we over het probleem of je steeds je 
coming-out moet herhalen. Zo niet dan loop 
je het risico steeds weer als hetero geken
merkt te worden. Heb je belangstelling om 
een keer te komen? Laat het dan één van ons
weten (bijv, via postvakje).
Peter Hilberink 
Elzelien Deutekom 
Richard Starmans 
Ton Coenen 
Hans Trouw 
Kees Waaldijk 
Henk Smit 
Patrick Seijs

le jaars MF 
3e jaars AF 
6e jaars MF 
le jaars AF 
le jaars AF 
Nederlands Recht 
3e jaars AF 
5e jaars MF

Buro Onderwijs Fdb

Immunologie
Programma Seminars

Op vrijdag 4 februari spreekt M. de Baets 
over de receptorimmunopathologie van de 
schildklier. Plaats: kamer 1631 in het BMC. 
Tijd: 16.00 tot 16.45 uur.
L. Nagelkerken praat op zaterdag 18 februa
ri over Antiidietypische antilichamen bij 
multiple Felerose. Plaats: kamer 1503 in het 
BMC. Tijd: 16.00-16.45 uur.
R. van Schilfgarde spreekt op vrijdag 4 
maart over Segmentale pancreastransplanta
tie. ’State of the art’. Plaats: kamer 1631 in 
het BMC. Tijd: 16.00 tot 16.45 uur.
Op vrijdag 18 maart heeft M. Ramentel het 
over Transplantation of Langerhans islets. 
Plaats: Kamer 1503 in het BMC. Tijd: 16.00 
tot 16.45 uur.

Studenten gezocht

Welke le of 2e jaars studenten geneeskunde 

of sociale gezondheidkunde, met een redelij
ke beheersing van de Engelse taal, zijn tegen 
een vergoeding bereid in de periode 25 t/m 
27 mei op te treden als onderwijsgroep tij
dens het Symposium on Problem-Based 
Learning. Howard Barrows, de uitvinder 
van Problem-Based Learning, zal als tutor 
optreden.

Aanmelden bij: Willie Schipper, Faculteit 
der Geneeskunde, kamer 146, Hoofdge
bouw.

Tafelstraat 13

De Studentenekklesia:

Eerst na de karnaval zullen er weer kerk
diensten voor studenten zijn in de St. Jan op 
het Vrijthof. Tijdens de vastentijd elke zon
dag om 11.45 uur.
In diezelfde vastentijd zal er elke dinsdaga
vond van kwart over zeven tot kwart voor 
acht op Tafelstraat 13 een vastenmeditatie 
zijn.

Tafelstraat 13:

8 februari om 20.00 uur video-avond twee 
delen van de Ikon-serie ’Aan onze ouders’. 
Op 25 januari hielden we onze eerste avond 
hierover. Jonge mensen vertelden van hun 
omgang met hun ouders en wat ze nog van 
hun eigen toekomst verwachtten. Er werden 
nieuwe en soms vreemde dingen gezegd. On
metelijk boeiend. Een voortreffelijke avond 
werd het. Daar had je bij moeten zijn. Kom 
eens kijken 8 februari. ’T is de moeite waard, 
je neemt er iets van mee en je hebt een gezel
lige avond.

Sport

Luss-bestuur

Kent u ze al? De mensen die zich opnieuw in
zetten voor de sport onder studenten. Ofte
wel de nieuwe samenstelling van het LUSS- 
bestuur 1983? Nee??? Nou hier volgen ze 
dan:
Focco Boekkooi, 2e jaars MF - voorzitter. 
Carl Kluge, 2e jaars MF - penningmeester. 
Rita Termeer, 3e jaars AF - eerste secretaris. 
Don Smeets, 3e jaars MF - tweede secretaris. 
Mirjam Heijnders, 3e jaars AF - commissaris 
sport.
Paul de Vet, le jaars MF - commissaris 
sport.
Rinke v.d. Hoef, 2e jaars MF - commissaris 
sport.

We worden af en toe bijgestaan door de ad
viseurs Jan-Joost Meijs (3e jaars MF) en An
dré Leenen (5e jaars MF).
Het bestuur hoopt op grote opkomst van jul
lie bij de door ons georganiseerde sporttour- 
nooien.
Wat dacht je van de CROSS, 10 maar 1983
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(open inschrijving), of het grote HALMEN- 
tournooi op 29 april.
Blijf letten op de publikatieborden.

Indoorsportweek 1983

Georganiseerd door het Buro Lichamelijke 
Vorming en Sport.

Te houden op: 1 - 2 - 3 - 7 - 8 maart.
Dinsdag 1 maart schaken
Woensdag 2 maart dammen
Donderdag 3maart tafeltennis individueel 
Maandag 7 maart bridge
Dinsdag 8 maart watertienkamp
voor studenten en medewerkers van de Rijk
suniversiteit Limburg.
Het zwemmen speelt zich af in het zwembad 
Dousberg, de andere activiteiten in het wijk- 
gebouw Atrium Aureliushof in Daalhof.
Kosten:
houders van een deelnemerskaart L.V. & S. 
en activiteitenkaart: gratis,
anderen ƒ2,— per deelnemer per avond.
Informatie:
Buro Lichamelijke Vorming en Sport 
tel. 888434, b.g.g. 888308 
Dienst Studentenzaken i.o.
Inschrijven vóór 22 februari 1983.

Maastrichtse Studenten Cross

Op donderdag 10 maart a.s. organiseert de 
LUSS deze wedstrijd om 17.30 uur voor da
mes (4000 meter), en om 18.00 uur voor he
ren (8.500 meter) in het ENCI-bos. Kleedge- 
legenheid is aanwezig op Sportpark Jeker- 
dal.
Sportkaarthouders betalen hiervoor ƒ 1,50, 
niet sportkaarthouders ƒ 2,00 indien zij zich 

Lid van de 
Vereniging 
Produkt 
Bewaking 
Grafische 
Industrie

Tekstverwerking 
op M.C.S.-systeem 
_______V e rzorging_______  

van typografie en layout 
_Gespecialiseerd___  
in kleine oplagen.
Meerkleurendruk 

voor folders, brochures 
en verslagen 

waaraan hoge eisen 
worden gesteld. 

Periodieken, adresseren en 
mailing

Leiter-Ny pels 
de drukkers sinds eeuwen

Minckelersstraat 3, 6211 GX Maastricht, tel. 043-11055

vóór 5 maart inschrijven bij het buro L.V. en 
S. Nainschrijven (tot 10 minuten voor de 
wedstrijd) kost ƒ 50 cent meer. Prijsuitrei
king direkt na de finish.

Studium Generale

Seksualiteit

Op 24 februari start het Studium Generale 
van de Rijksuniversiteit Limburg het nieuwe 
programmajaar met een reeks lezingen en 
films over seksualiteit. Rond dit thema staan 
lezingen op het programma zoals: seksuali
teit van het kind, van de oudere mens, van de 
lichamelijk gehandicapte en de seksualiteit in 
inrichtingen.
Naast deze lezingen is er een filmaanbod dat 
aansluit bij de behandelde onderwerpen. De 
titels van de films zijn: Liefde op leeftijd; Be- 
hinderte Liebe en Come Back.
Het programma rond dit thema wordt af
gesloten op 17 maart met een forumdebat 
met lichamelijk gehandicapten en hulpverle
ners.
De Studium Generale-avonden worden ge
houden in de Aula van de Rijksuniversiteit, 
Tongersestraat 53, Maastricht.
Het programma is voor iedereen toeganke
lijk en de toegang is gratis.
Aanvang 20.00 uur.
Voor meer informatie kunnen belangstellen
den het volgende telefoonnummer bellen: 
043-888302.

Programma
donderdag 24 februari
Over kinderseksualiteit, seksuele opvoeding, 
incest, pedofilie en seksueel geweld. Lezing 

door: Gerard Roelofs, GGZ Maastricht

dinsdag 1 maart
De seksualiteit van mensen in (gesloten) in
richtingen Thema-avond, sprekers nog onbe
kend

donderdag 10 maart
De seksualiteit van lichamelijk gehandicap
ten
Film: Behinderte Liebe

woensdag 16 maart
De seksualiteit van lichamelijk gehandicap
ten
Film: Come Back

donderdag 17 maart
De seksualiteit van lichamelijk gehandicap
ten
Forumdebat met lichamelijk gehandicapten 
en hulpverleners.

Fototentoonstelling

Onder het motto: ’Geen commentaar- foto
grafen als ooggetuigen van agressie en ge
weld’ is er van vrijdag 18 februari tot en met 
vrijdag 18 maart een fototentoonstelling in 
het Bonnefantencomplex, Bonnefanten- 
straat 2 in Maastricht.
Onder auspiciën van de Nederlandse 
Kunststichting werd deze tentoonstelling eer
der dit jaar gehouden in Amsterdam. Studi
um Generale zorgt nu voor de tweede presen
tatie.
Het gaat om een initiatief van het ministerie 
van Welzijn, Volksgezondheid en Cultuur 
dat vorig jaar 17 fotografen uitnodigde om 
mee te werken aan een tentoonstelling over 
’Destructie, Agressie en Geweld. Daarbij 
werd in de eerste plaats een uitdieping van 
het thema beoogd, waardoor vele vormen 
van geweld aan de orde komen die vaak niet 
als zodanig herkenbaar zijn.
Fotografen die meedoen zijn onder andere: 
Willem Diepraam, Johan van der Keuken, 
Bert Nienhuis en Koen Wesseling.
Het Bonnefantenmuseum is alleen op werk
dagen open, en wel van 9.00 tot 18.00 uur. 
De toegang is gratis.
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Aktiviteitenagenda

Vrijdag 11 februari
Promotie, drs. R.J. van Renterghem 
16.00 uur, Aula.

Donderdag 24 februari
Lezing, G. Roelofs: ’Over kinderseksuali
teit . . .’
20.00 uur, Aula.

Vrijdag 25 februari
Inaugurele rede, Prof. dr. F. Basman 
16.00 uur, Aula.

Dinsdag 1 maart
Lezing, W. Zwanikken: ’De seksualiteit van 
de andere mens’.
20.00 uur, Aula.

Vrijdag 4 maart
Inaugurele rede, prof. dr. Tj. de Boorder 
16.00 uur, Aula.



18 Tien Carnavalsregels voor vreemdelingen
Dat de Limburgse heuvels lieflijk 
zijn en het eikenhout hier brons
groen, wist elke Hollander allang. 
Maar sinds dit donkere zuiden be
neden de rivieren gekoloniseerd 
werd door steeds grotere horden 
vreemdelingen, matigen die zich 
daarbij ook een oordeel aan over 
de Limburgse volksaard.
Binnen dit nog wat krappe en op- 
groeien universiteitje waar Limbur
gers en andersdenkenden het in 
een vreedzame coëxistentie met el
kaar moeten trachten te vinden, 
vang je nogal eens wat op over een 
'anders-zijn' van die Limburgers. 
Een tijdje geleden kon men hierom
trent enige interessante huiskamer- 
bespiegelingen aantreffen in het 
'Thee’-krantje van KOKO.
Om iedereen maar direct uit de 
droom te helpen: Inderdaad, Lim
burgers zijn anders; al was het al
leen maar omdat ze in het bezit zijn 
van het enige volksfeest dat het Ne
derlandse volk nog rest: Carnaval. 
Een festijn dat zich inmiddels mag 
verheugen in een warme kritische, 
maar uiteraard passieve, be
langstelling van de Boven- 
Moerdijkers. Ze vinden het alle
maal maar buitensporig, banaal en 
commerciëel. De Hollanders zou
den de Hollanders echter niet zijn 
wanneer ze zich niet in cynicisme 

uit zouden laten over dingen waar 
ze geen gevoel voor hebben en be
seffen in hun onnozelheid niet dat zij 
het zijn die het Limburgse carnaval 
nu al decennia lang met hun breu- 
zelschlagers en nep-festiviteiten de 
commerciële handschoen toewer
pen; een handschoen die Limburg 
overigens met verve weer terug 
heeft weten te gooien. Carnaval 
vieren kan met niet leren, men moet 
ervoor geboren worden. Niemand 
die dat beter aanvoelde dat Bertus 
Aafjes, zelf een geboren Amster
dammer. In zijn verhalenbundel 
'Limburg, dierbaar oord’ schreef 
hij elf carnavalsvoorschriften op 
voor vreemdelingen van boven de 
Moerdijk, die alles wel eens mee 
willen maken. We geven ze hierbij 
onverkort weer; De Hollandse 
RL’ers kunnen er de komende car
navalsdagen profijt van trekken:
1. Denk niet dat gij carnaval-njp 
wordt door veel te drinken. Gij 
wordt alleen maar dronken.
2. Buiten zichzelf treden is niet het
zelfde als uit de band springen. Het 
is de pijnlijkste vergissing die men 
als noorderling kan maken.
3. Laat U gewillig zoenen door een 
vrouwelijk masker. Maar verbindt 
hieraan geen enkele gevolgtrek
king.
4. Zeg zo weinig mogelijk. Zodra 

men hoort dat ge de taal van de 
streek niet machtig zijt, loopt ge de 
kans beschouwd te worden als 
Fremdkörper. Men neemt U op de 
hak en laat U links liggen.
5. Zorg voor een vlot in de zee van 
carnavalsvolk. De 'inboorlingen’ 
doen dit meestal ook. Een vlot is 
een groep waarmee men dobbert 
op de zee van carnavalisten. De 
ideale oplossing is wanneer gij op
genomen wordt in een groep Lim
burgse vrienden. Men vormt een 
staat in de staat. Als vreemdeling 
alleen echter vereenzaamt men on
herroepelijk in de duizendkoppige 
massa.
6. Tenzij gij als eenling carnaval wilt 
vieren. Verkleed U dan, naar het u 
luimt, en draag een vogelkooitje 
mee, met daarin een namaakkana- 
rie of een haring. Er zijn Limburgse 
carnavalisten die dit drie dagen 
volhouden.
7. Verlies nimmer uit het oog dat 
men u niet gevraagd heeft om te ko
men. Dat gij als anonieme gast zon
der meer te accepteren hebt wat 
men u toedenkt. Zint u dit niet neem 
dan de eerstvolgende trein terug. 
Er Ipoen er- extra.
8. Veroorloof u niet wat de carnava
listen elkaar veroorloven. Zij ken
nen de code, gij kent die niet. Zij 
vormen één grote familie, gij zijt de 
bezoeker. Ge behoeft uw mond 
maar open te doen om te laten we
ten dat gij niet tot de familie be
hoort.
9. Laat gedurende carnaval niet 
merken dat gij denkt dat de Lim
burger een chauvinist is. Hij is het - 
gij daartegenover zijt niets. Het 
chauvinisme van de Limburger is 
een van zijn beminnelijkste eigen
schappen. En nooit bewijst hij een 
voortreffelijker Nederlander te zijn 
dan in de drie dagen waarin hij zich 
afscheidt van ons land. In zijn drie
daagse revolutie tegen de burger
lijkheid laat hij de rest van Neder
land op grandioze wijze achter zich. 
De rest (Brabant natuurlijk uitgezon
derd) bestaat dan uit zoutzakken.
10. Als carnaval niet geworden is 
wat gij ervan verwacht had, zeg 
dan thuis niet dat het niet geslaagd 
was. Zelf zijt gij niet geslaagd.
11. Als carnaval een openbaring 
voor u geworden is, vertel dit dan 
niet aan heel de wereld boven de 
Moerdijk. Houdt het geheim. Be
schouw uzelf in stilte als de enige 
boven de rivieren die rijp is voor 
carnaval. Zolang gij daarover met 
niemand van gedachten wisselt, 
hebt gij nog gelijk ook.



’Outside in’:
Film over gehandicapt zijn
De cineast Stephen Dwoskin loopt ten gevolge van polio op krukken. In 
opdracht van het Z.D.F. maakte hij in 1981 - het Jaar van de Gehandi
capten - ’Outside in’. Een film over zichzelf, naar aanleiding van zijn han
dicap. Vaak dragen opdrachtfilms een saai, belerend en documentair ka
rakter. Zo niet ’Outside in ’. Dwoskin koos voor een ’speelfilm ’-opzet, die 
enerzijds de facetten van het gehandicapt zijn in onze samenleving nauw
keurig registreert, maar anderzijds op humoristische wijze afrekent met 
de al te eenvoudige generalisaties over het wel en niet gehandicapt zijn. 
Daarbij schroomde hij niet zichzelf vóór de camera bloot te geven.

In één scene staan frontal in het 
beeld drie stoelen opgesteld: Step
hen Dwoskin zit in het midden, aan 
de ene kant een goede vriendin en 
aan de andere zijde een kennis van 
die vriendin. De vrouwen onder
houden elkaar over Dwoskin; maar 
vragen hem niets rechtstreeks. 
Soms antwoord Dwoskin - onge
vraagd - in de derde persoon ('Ja, 
Stephen zit goed’). Schrijnender 
kan de onmondigheid van de ge
handicapte eigenlijk niet in beeld 
worden gebracht. Toch valt Dwos
kin niet alleen cliché's aan. Hij durft 
zonder valse bescheidenheid posi
ties om te draaien, te manipuleren: 
Een meisje probeert de beugels 
van Dwoskin aan te doen en ermee 
te bewegen. Ze moet ervaren dat 
het omgaan met de beugels een 
grote kunst- en handvaardigheid

De winter door

Gewoontegetrouw presenteert het 
Limburgs Symfonie Orkest in de 
week voorafgaande aan de drie 
dolle dagen haar serie Carnaval
sconcerten. Een historische mijl
paal, want het is alweer de der
tigste keer in successie dat symfoni
sche klanken dit Limburgs volks
feest inluiden. Misschien ook wel 
de laatste, als we de Haagse be
leidsmakers serieus moeten ne
men. Zeven Limburgse gemeenten 
worden aangedaan, en Maastricht 
is acht februari aan de beurt. Wie 
een humoristische en muzikale 
'warming up’ nog goed kan gebrui
ken, moet dan in het Staargebouw 
wezen. Het LSO werkt daar onder 
leiding van de 'Hollander' Lucas 
Vis een programma af, dat per tra
ditie tot op het laatst groot geheim 
blijft; maar dat ongetwijfeld het sub- 
sidiespook uit het Noorden duchtig 
op de korrel zal nemen. 

vereist. Wie is er nu eigenlijk ge
handicapt? De grenzen tussen be
weeglijkheid en immobiliteit verva
gen nog meer wanneer we Dwoskin 
in zijn eigen huis bezig zien met 
eten klaarmaken, wassen en rond
zwerven. In niets lijkt hij hier op het 
prototype van de gehandicapte dat 
we in onze geest hadden opge
bouwd.
Stephen Dwoskin geeft in 'Outside 
in' aan, dat het de maatschappij is 
die voor een goed deel bepaalt in 
welke mate iemand gehandicapt is, 
zich gehandicapt voelt. Dat doet hij 
zonder enige wrok, maar met een 
fijnzinnige dosis humor en zelfspot. 
'Outside in’ zou voor iedereen in de 
(sociaal) medische sector verplich
te kost moeten zijn. Het Filmhuis 
vertoont deze film van 17 tot en met 
20 februari.

In Galerie Wanda Reiff aan de Aal- 
bekerweg in Hulsberg exposeren 
Thijs van Kimmenade en Guus Slau- 
erhoff tot 14 februari. Van Kimme
nade houdt zich in zijn beelden en 
tekeningen intensief bezig met het 
thema 'stoel'. Niet in de gebruikelij
ke functionele zin, - met als ver
trekpunt: De stoel als zitmeubel -; 
maar van Kimmenade benadrukt 
de aarde die de stoel als monumen
taal en ruimtelijk fenomeen heeft. 
Hij verheft hem tot kunstobject, 
sculptuur. Van Kimmenade il
lustreert met zijn werk hoe een op 
het eerste gezicht eenvoudig en 
weinig uitdagend voorwerp kan 
verworden tot een interessant plas
tiek.
Guus Slauerhoff ziet schilderen niet 
alleen als het scheppen van een 
beeld, maar ook als een problema
tische activiteit met daarbj passen
de emoties. Hij kiest daarom voor 
emotioneel geladen elementen als 
de vrouwfiguur, kracht, geweld, 
zelfbehoud en dreiging die hij op 
het doek tracht te vangen.

AGENDA

Stadsschouwburg

Zaterdag 5 en zondag 6 februari om 
20.00 uur: 'Rommedoe' met 'Rom- 
mevijf'.
Zondag 6 februari om 16.00 uur: Re- 
dotteconcert door Zaate Herreme- 
nie 'Mit leid en Meujte’.

Staargebouw

Dinsdag 8 februari om 20.11 uur: Car
navalsconcert door het Limburgs 
Symfonie Orkest o.l.v. Lucas Vis.

Filmhuis Maastricht

Tot en met woensdag 9 februari om 
20.00 uur: 'De smaak van water’ van 
Orlow Seunke.
Donderdag 17 tot en met woensdag 
23 februari om 20.00 uur: 'Fitzcaral- 
do' van Werner Herzog.
Donderdag 17 tot en met zondag 20 
februari om 23.00 uur: 'Outside in’ 
van Stephen Dwoskin.

Bonnefantenmuseum

Tot en met 27 februari: Thematen
toonstelling: 'Textiel gebonden’.

Galerie Wanda Reiff 
Hulsberg

Tot en met 13 februari: Werken van 
Guus Slauerhoff en Thijs van Kim
menade.

Galerie Gadiot
Grote Gracht Maastricht

Tot en met 24 februari: ’Carnavalsex- 
positie’

Galerie 13
Koestraat Maastricht

Tot 12 februari: Keramische beelden 
van Tineke Biessels
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Justitie laat bisschep ongemoeid
Mgr. Gijsen, de bisschep van Roer
mond, hoeft niet voor de (wereldlij
ke) rechter te verschijnen om zich 
te verantwoorden voor zijn handel
wijze tegenover studentenpastor 
Sjaak Oberyé van de Studentenek- 
klesia. In september had Gijsen af
schriften van een persoonlijke brief 
aan Oberyé aan diverse instanties 
gestuurd waarmee de Studenten- 
ekklesia te maken heeft. In die 
brief gaf Gijsen de pastor tien da
gen de tijd om zich uit de funktie 
van priester terug te trekken, zo
niet, dan zou hij hem het recht ont
zeggen om nog langer als zodanig 
op te treden. Wat had Oberyé dan 
misdaan? Dat legde Gijsen uitvoe
rig uit in de brief: hij onderhield 
een homofiele relatie, met een ge
trouwde man nog wel, die daartoe 
zijn vrouw had verlaten. Bovendien 
werkte hij als pastor in een oekume- 
nisch verband, dat door Gijsen niet 
werd erkend. Om te voorkomen dat 
gelovigen misleid zouden worden 
zou Gijsen een afschrift van de brief 
sturen aan instellingen waarmee de 
Studentenekklesia nauwe banden 
onderhoudt. Daaronder was ook de 
RL. Het College van Bestuur ont
ving de diskwalifikatie van Oberyé 
samen met de aankondiging dat de 
Opus Dei-priester Perö Silva was 
benoemd tot de ware studenten

pastor.
Oberyé vatte de handelwijze van 
Gijsen terecht erg hoog op en stap
te naar de Officier van Justitie om 
een klacht in te dienen wegens 
smaad en aantasting van de goede 
naam. Er volgde een gerechtelijk 
vooronderzoek, dat inmiddels is af
gesloten. Oberyé heeft van de 
Roermondse Officier van Justitie 
mr. J. Booster, te horen gekregen 
dat uit het onderzoek geen feiten 
naar voren zijn gekomen die bij 
hem de indruk wekken dat de bis
schep zich schuldig zou hebben ge
maakt aan datgene waarvan Obe
ryé hem beticht. Dus geen strafver
volging. Moeten we ons daarover 
verbazen in een provincie waar je 
door de politie uit een karna- 
valsstoet gehaald wordt omdat je je 
als bisschop hebt verkleed? Nee, 
maar toch had je stiekem zitten ho
pen dat de dag gekomen was dat 
een bisschop evenmin als je buur
man smerige brieven kan laten cir
culeren om je te chanteren. Heel 
misschien komt die dag toch nog 
snel, want Oberyé is in beroep ge
gaan tegen de beslissing van 
Booster. Dat beroep is momenteel 
in behandeling bij het Gerechtshof 
in Den Bosch, de stad van Bluyssen. 
Dat geeft een sprankje hoop.

Rampwijck

Het regent klachten over de nieu
we RL-zetel op de oostelijke Maa
soever, in de studentikoze volks
mond al Rampwijck geheten. Zo is 
er bijvoorbeeld een chronisch te
kort aan dienbladen. Wie zich in de 
kantine wil volstouwen wordt aan
geraden om dat dus maar aan de 
counter zélf te doen, om vervolgens 
aan de kassa mede te delen wat 
men inmiddels naar binnen ge
schrokt heeft.
Andere studenten kwamen tot de 
onthutsende ontdekking dat ie
mand die rolstoelrijder is de derde 
verdieping van het nieuwe gebouw 
niet kan bereiken. De grote lift, 
waarmee dit eventueel wel moge
lijk is, gaat namelijk maar tot de 
tweede etage. De kleine lift is nét 
iets te klein voor een rolstoel. Dan is 
er nog het probleem van de pie
pers. Niet de Bintjes die buiten op 
het veld groeien, maar die oproe- 
papparaatjes. De reikwijdte van de 
piepercentrale op het Hoofdge
bouw is net groot genoeg om de 
westelijke zijde van het nieuwe ge
bouw te halen. Als je dus aan de 
oostkant zit is het mis; ze kunnen 
piepen wat ze willen, jouw pieper 
ontvangt het niet. Het is dus noodza
kelijk om op Randwijck een re
laisstation te bouwen.

RL in trek
De universiteit heeft ook dit jaar 
niet te klagen over gebrek aan be
langstelling van aankomende stu
denten. Alle studierichtingen zullen 
binnenkort mee moeten doen aan 
de jaarlijkse lotings- en plaat- 
singstragedie. In totaal hebben zich 
1172 gegadigden gemeld voor 550 
plaatsen bij rechten, geneeskunde 
en sociale gezondheidkunde. De ju
risten, die dit jaar 200 studenten mo
gen toelaten, kregen 350 aanmel
dingen; geneeskunde, dat 150 
plaatsen te vergeven heeft, kreeg 
481 aanmeldingen en Sociale Ge
zondheidkunde, dat 200 studenten 
(daar houden we het voorlopig op) 
kan toelaten kreeg 341 aanmeldin
gen. De eerstegraads lerarenoplei
ding bij Sociale Gezondheidkunde, 
die dit jaar van start gaat en een 
enorme inhaalvraag te verwerken 
krijgt, noteerde 264 kandidaten 
voor 66 plaatsen.
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